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Hana Masáková, 
starostka Kopidlna

Vážení spoluobčané,
vítám vás v tomto vydání Kopidlenských lis-

tů. Covidová opatření se rozvolnila, nesčetná 
nařízení provázená rychlými změnami jsou 
nyní dlouhodobě jednotná a nyní jsme ve fázi, 
kdy nám nezbývá než očekávat, co nám při-
nese podzim. Věřme, že bude lepší nežli ten 
loňský.

Na úvod bych vás jako vždy ráda seznámila 
s průběhem investičních akcí.

Stavba přivaděče může začít
V  těchto dnech probíhá komunikace s  re-

alizační firmou Stavitelství Řehoř z  Černošic 
ohledně předání a  zahájení stavby Přivaděč 
Psinice–Ledkov. Na  tuto akci jsme získali do-
tační prostředky ze Státního fondu životního 
prostředí a  Královéhradeckého kraje. Zahá-
jení stavby přivaděče je jednou z  podmínek 
k  získání dotace z  Ministerstva zemědělství 
na  další část akce Vodovod Ledkov, rozvody 
po obci. Zahájení výstavby vodovodu do obce 
Ledkov považujeme za  velký úspěch. Vodu 
pro obyvatele Ledkov jsme se snažili mnoho 
let vyřešit různými způsoby. Uskutečnili jsme 
mnohá jednání nejen s obyvateli obce, ale i se 
zástupci orgánů, které by nám byly schopny 
s vodou do Ledkov pomoci. A nyní je před námi 
samotná realizace první části vodovodu a tou 
je přivaděč. Ta beznaděj, která nás provázela 
mnoho let při řešení tohoto problému s vodou 
do Ledkov, je nyní pryč.

Kanalizace za 50 milionů čeká na dotace
Další velkou akcí, na  kterou se snažíme 

získat dotační prostředky, je Kanalizace Pše-

ves–Drahoraz. Od  loňského roku dostávali 
zastupitelé průběžné zprávy ohledně možnos-
tí realizace akce typu kanalizace a  jaké jsou 
dotační možnosti. Postupně jsme plnili jed-
notlivé kroky představené zastupitelům, a tak 
v  současné době je výběrové řízení na  doda-
vatele za námi a zastupitelstvo schválilo jeho 
výběr s realizační částkou 50 mil. Kč bez DPH. 
Realizace akce Kanalizace Pševes–Drahoraz 
proběhne pouze v  případě, že nám budou 
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přiděleny dotace, které se snažíme získat jak 
z národních, tak krajských zdrojů. V první části 
žádosti o  dotaci na  Ministerstvu zemědělství 
jsme obdrželi příslib, na  základě kterého pro-
vedeme druhou část žádosti o  dotační pro-
středky. Další finanční podporu k  úspěšnému 
zrealizování akce nám poskytne VOS, a. s., Ji-
čín. Více informací k tomuto projektu budeme 
mít v první polovině roku 2022.

Rekonstrukce školy se protáhla
Nejdůležitější akcí města je rekonstrukce zá-

kladní školy, která měla být v těchto měsících 
dokončena. Z  důvodu covidových opatření 
a  následně i  opoždění při dodávkách materi-
álu se posouvá ukončení realizace, náš před-
poklad je přelom října a listopadu. Stavbu také 
komplikuje požárněbezpečnostní řešení, které 
jsme byli nuceni přepracovat z důvodu etapi-
zace výstavby a  změny v  normách. Kontrolní 
dny však probíhají pravidelně. Další část fasá-
dy je u konce, došlo k výměně vstupních dveří 
na budově školy a zabudování výtahu. Do jed-
notlivých tříd se umísťuje nábytek a  instaluje 
se nové IT vybavení, následně se třídy doplní 
pomůckami, které jsou již složeny ve  škole. 
Postupně dochází k proplácení dotačních čás-
tek, ale jak se nám komplikují postupné práce 
na  této akci, tak dochází ke  zvýšení adminis-
trativní náročnosti ohledně dotací pro celou 
akci. Všechna naše jednání, která v  těchto 
dnech proběhla a  budou následovat, směřují 
k úspěšnému ukončení akce. Nejedná se o jed-
noduchý projekt, jelikož jeho postupná reali-
zace a etapizace se v tuto chvíli musí zkoordi-
novat do zdárného konce tak, aby areál školy 
mohl sloužit několik následujících desítek let.

Pomoc pro Moravu
Všichni jsme sledovali ve  sdělovacích pro-

středcích, jak jižní Moravu zasáhlo tornádo. 
Pro postižené obce se obratem nabízela po-
moc občanů a obcí, a pokud vidíte tak velký díl 
solidarity v naší zemi, těší vás to. Ale pokud se 
k této solidaritě i připojíte, těší vás to dvojná-
sob. Jsem ráda, že zastupitelé odsouhlasili po-
moc obcím postiženým tornádem, která bude 
v celkové výši 100 000 Kč. Podrobnější informa-
ce najdete v článku na straně 5.

Kultura a sport ožívají
I  když jsou kulturní akce covidovými opat-

řeními omezené, máme za  sebou úspěšná 
promítání letních kin, v  plánu je divadelní 
představení v  Praze, ochutnávka vín a  chys-
tají se další kulturní akce. Také knihovna běží 
v běžném režimu s mnohými knižními novin-
kami. Sportovní hala má za  sebou úspěšné 
čtyři týdny příměstských táborů a v tuto chvíli 
se plní kalendář haly jednotlivými sportovními 
aktivitami. Přijďte nás podpořit svou účastí.

Na  závěr mi dovolte popřát vám krásné 
podzimní dny a mnoho pevného zdraví.

Hana Masáková, starostka
(mezititulky KL)

Mobilní očkování v Kopidlně využilo 58 lidí

V  úterý 7. září 2021 se na  svém turné 
po Královéhradeckém kraji zastavil v Kopidl-
ně takzvaný očkovací kamion. Blyštivý kara-
van se zdravotnickou posádkou zaparkoval 
u hasičské zbrojnice a od 10 do 18 hodin tam 
probíhalo očkování proti covidu-19. Zájemci 
mohli přijít bez předchozí registrace, stačilo 
vzít si s  sebou občanský průkaz a  kartičku 
zdravotní pojišťovny.

V  Kopidlně tuto možnost využilo 58 lidí. 
Na výběr byly dvě vakcíny: jednorázová Jan-
ssen (Johnson & Johnson) a  dvoudávková 
Comirnaty (Pfizer/BioNTech). První z  nich je 
standardně dostupná pro lidi od 18 let věku, 
druhou mohou využít už i 16letí. V Kopidlně, 
ale i na dalších zastávkách „kamionu“ byl vět-
ší zájem o  jednodávkovou vakcínu Janssen. 
V  Kopidlně si pro ni přišlo 45 lidí. Vakcíně 
od Pfizeru dalo v Kopidlně přednost 13 lidí.

Takzvané očkovací kamiony vypravuje 
a  personál do  nich zajišťuje brněnská ne-

zisková organizace Podané ruce. Do větších 
měst obvykle jezdí skutečný kamion vyba-
vený tak, aby jeho týmy zvládly naočkovat 
až 1200 zájemců za den. Do méně lidnatých 
regionů pak zajíždí větší karavan s denní ka-
pacitou 400 očkovaných.

Mobilní očkování není novinkou, funguje 
už řadu měsíců. Vykrývá zejména okrajová 
místa v  regionech, kde chybí stabilní očko-
vací centrum. V  Královéhradeckém kraji se 
kamion během turné od 3. do 7. září zastavil 
kromě Kopidlna také v  Nové Pace, Hostin-
ném, Žacléři a Vamberku. Tuto formu očko-
vání využilo v celém kraji 476 zájemců.

Co do zájmu o mobilní očkování bylo Ko-
pidlno nejslabší, naopak největší zájem byl 
v Nové Pace, kde se do „kamionu“ přišlo na-
očkovat 157 zájemců. Na  dalších příčkách 
jsou Hostinné (116), Žacléř (80) a  Vamberk 
(65). 

(kl)

SBĚRNÝ DVŮR PŘED VÝSTAVBOU V  srpnu byly zahájeny práce na  budování nového 
sběrného dvora, který bude umístěn v prostorách bývalého školního statku v Lipové ulici, ve-
dle nové požární zbrojnice. Před předáním staveniště zhotoviteli provedli pracovníci Místního 
hospodářství přípravné práce – zbourali dřevěnou kolnu a pozemek vyklidili. Dále došlo k od-
těžení zeminy na úroveň podle projektové dokumentace pro zhotovení díla. Podle smlouvy by 
stavba měla být dokončena v srpnu 2022.                                                                                                        (kl)
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V místních částech se diskutovalo 
o vodě, kanalizaci i údržbě

Každoroční schůzky s občany z připoje-
ných obcí proběhly v průběhu měsíce srp-
na a na začátku září.

Pševes
Jako první v pořadí jsme navštívili obec 

Pševes. Účast kolem třiceti lidí svědčí 
o  tom, že je dění v  obci zajímá a  své po-
žadavky vůči vedení města dovedou vyjá-
dřit. Z vedení města byly kromě starostky 
a místostarosty přítomny zastupitelky Mi-
loslava Uzlová a Lenka Drncová. Pracovní-
ky úřadu zastupoval Josef Tomášek.

Setkání se spoluobčany bylo podnětné 
a  mnoho věcí jsme si vzájemně vysvětli-
li. V  úvodu byly vyhodnoceny požadavky 
osadního výboru pro rok 2021 a  jejich 
plnění. Pro obec nejvýznamnější byla in-
formace z úst starostky, že město plánuje 
na roky 2022–2024 investice do odkanali-
zování obcí Pševes a  Drahoraz s  odvede-
ním splašků do čističky v Kopidlně. Starost-
ka vysvětlila, v  jakém stavu jsou jednání 
o  financování této investice. Pokud bude 
podpora z Ministerstva zemědělství a Krá-
lovéhradeckého kraje, bude do  projektu 
investovat také Vodohospodářská a  ob-
chodní společnost Jičín. Pak by se náklady 
města měly pohybovat v  částkách kolem 
13 milionů korun, které je město schopno 
uhradit ve třech rozpočtových letech. Zda 
zastupitelé tuto investiční akci podpoří, 
rozhodne nejbližší jednání tohoto orgá-
nu. Pokud se podaří výstavbu kanalizace 
v  Pševsi realizovat, přijdou na  řadu i  dal-
ší plánované investice, jako jsou opravy 
komunikací a  chodníků a  sociální zaříze-
ní v  budově někdejší hasičské zbrojnice. 
Drobné opravy cest v  některých částech 
obce plánují pracovníci místního hospo-
dářství na  září. Zajímavá pro občany byla 
určitě i  informace, že Vodohospodářská 
a  obchodní společnost Jičín přivede bě-
hem dvou let vodu do  Pševse a  Drahora-
zi z vrtů od Sobotky, čímž se zvýší kvalita 
vody ve veřejné síti i její množství.

Samozřejmě se dostalo i na další téma-
ta, z  nichž vybírám například umístění 
kontejnerů na tříděný odpad. Jejich umís-
tění u silnice I/32 vybízí k  jejich využívání 
projíždějící řidiče, proto jsou často přepl-
něné a  je kolem nich nepořádek. Vedení 
města prověří možnost posílit v obci hníz-
da na  tříděný odpad a  bioodpad o  další 
kontejnery a tyto umístit mimo silnici I/32. 
Problémem pro starší občany je zajištění 
nákupů základních potravin. Při jedná-
ní a  předchozí schůzce osadního výboru 
se hovořilo o  různých variantách. I  kdyby 
město získalo prostory pro obchod a upra-
vilo je na své náklady, aby vyhovovaly hy-

gienickým předpisům, kupní síla v obcích 
Pševes a  Drahoraz není taková, aby pro 
obchodníka byla zajímavá. O  zajíždění 
pojízdné prodejny se vedla řada jednání, 
dosud bez úspěchu. Obyvatelům je na-
bídnuta služba Charity, která je schopna 
nákupy pro seniory zajistit. Na začátku září 
proběhla schůzka s občany a představiteli 
Oblastní charity Jičín, kde byli občané se-
známeni s  rozsahem poskytovaných slu-
žeb včetně ceníku za poskytované služby.

Témat bylo na  jednání otevřeno více. 
Část jsme si jich vysvětlili přímo na místě, 
ostatní budou zodpovězena členům osad-
ního výboru, který s  výsledkem seznámí 
spoluobčany.

Drahoraz
V Drahorazi se uskutečnila v pořadí dru-

há schůzka, za slušné účasti občanů a za-
stupitelů. Po  zahájení starostkou se pro-
jednávaly jednotlivé požadavky osadního 
výboru Drahoraz pro rok 2021 a stav jejich 
plnění. Kladně byla hodnocena úprava za-
sedací místnosti a její vybavení nábytkem, 
vyčištění chodníku a jeho oprava od křižo-
vatky směrem k čp. 21. Zbývá dořešit úsek 
před Haklovým domem. Velká diskuse se 
rozvinula ohledně třešňového sadu a  vy-
čištění rybníčku. Plán a  způsob vyčištění 
rybníčku, včetně možností města, popsal 
p. Tomášek. Je otázka dalšího bytí, či ne-
bytí třešňového sadu, který už je svojí 
životností za  zenitem. Návrh od  občanů 
směřuje spíše k  odstranění náletů a  po-
sekání porostů. Návrh odstranění i  třeba 
části starých stromů a jejich nahrazení no-
vými nebyl podpořen. Občané již nemají 
sílu o  stromy pečovat ani sklízet případ-
nou úrodu. Kladně hodnoceno bylo vyře-
zání náletů směrem k Úněticím, na kterém 
se podíleli občané obce. Naopak občané 
Drahorazi požadují, aby po  vykácení tújí 
kolem hřbitovního plotu proběhla jeho 
oprava. Zástupci města projednají záleži-
tost s  církví, která je vlastníkem hřbitova. 
Současně bude řešen havarijní stav már-
nice.

Starostka seznámila občany Drahorazi 
s  plánem realizovat odkanalizování obcí 
Pševes a Drahoraz v letech 2022–2024. Ná-
klady by se měly pohybovat kolem padesá-
ti milionů korun, realizace je závislá na do-
taci z  Ministerstva zemědělství, a  hlavně 
na  tom, zda tuto investici podpoří zastu-
pitelstvo města. Přispívat bude v  případě 
realizace i  Vodohospodářská a  obchodní 
společnost Jičín (VOS). Přibližně ve stejné 
době by měl být přiveden vodovodní řad 
od Sobotky, který posílí místní zdroj vody. 
VOS Jičín tuto investici plně hradí a před-

pokládá nejenom posílení zdroje vody, ale 
i jeho kvality.

Uzavřena pro tento rok byla diskuse 
o  instalaci solárních světel mezi Pševsí 
a Drahorazí. Pan Tomášek vysvětlil, že není 
možné instalovat světla mezi jednotlivými 
obcemi. Dalšími tématy, která se na schůz-
ce projednávala, byly například dopravní 
obslužnost autobusy a  informace o  změ-
nách jízdních řádů autobusů, problém 
pojízdné prodejny a  možnost zajištění 
nákupů pro starší spoluobčany prostřed-
nictvím Charity Jičín, nepořádek za čp. 21, 
kde nový vlastník ukládá stavební suť, do-
končení opravy křížku u hřbitova. Diskuse 
s občany byla plodná a věříme, že jsme si 
vzájemně mnohé vysvětlili.

Ledkov
Třetí schůzka zástupců města a  osad-

ních výborů se uskutečnila v Ledkově. Plán 
uskutečnit schůzku ještě v době prázdnin 
předpokládal, že se zúčastní také chalupá-
ři, protože i je zajímá otázka vody pro obec. 
Starostka informovala přítomné, že stavba 
přivaděče vody do  obce ze Psinic bude 
zahájena ještě v  tomto roce. Po  zahájení 
stavby přivaděče by měla být schválena 
dotace Ministerstva zemědělství na  roz-
vedení vodovodu po  obci. Na  obě stavby 
byl vybrán dodavatel. Město spolu s doda-
vatelem stavby bude s  vlastníky objektů 
řešit vodovodní přípojky. Pokud půjde vše 
hladce, dočkají se obyvatelé a  chalupá-
ři v  Ledkově vody již v  příštím roce. Tou-
to informací jsme do  Ledkova přinesli asi 
největší radost. Témata, která se probírala 
následně, se možná mnohým, vzhledem 
k informaci o vodě, mohla zdát nedůležitá, 
ale i návrhy změn jízdních řádů autobusů, 
možností sběru oblečení pro Charitu či 
přemnožením koček v  obci je potřeba se 
vážně zabývat.

Mlýnec
Jako poslední se začátkem září usku-

tečnila schůzka s občany Mlýnce. Sešlo se 
na  ní patnáct místních občanů, z  vedení 
města byli přítomni starostka a  místosta-
rosta, pracovníky úřadu zastupoval Jo-
sef Tomášek. Paní starostka informovala 
o  tom, že byl ukončen hydrogeologický 
průzkum, nyní bude následovat provede-
ní vrtů ve dvou průzkumem vytipovaných 
lokalitách. První lokalita se nachází vlevo 
od  silnice Kopidlno–Mlýnec, na  pozem-
cích města ještě před obcí. Tato lokalita se 
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24. června tohoto roku proběhlo pěti ob-
cemi na  Moravě tornádo, které napáchalo 
škody obřích rozměrů. Do  pomoci postiže-
ným obcím se zapojily obce, spolky, jednot-
livci. Ani Kopidlno nechtělo v  tomto směru 
zůstat pozadu…

A tak když nás oslovila poslední červnový 
den ředitelka Oblastního spolku Českého 
červeného kříže v Jičíně paní Marcela Harbi-
chová, zda bychom nebyli schopni uspořá-
dat sbírku pro dobrovolníky, kteří pomáhají 
při odstraňování následků škod, neváhali 
jsme ani minutu. Paní ředitelka nás informo-
vala, že získala od firem a dárců dezinfekční 
prostředky a potřebovala by zajistit pro dob-
rovolníky nápoje. Trochu nás zarazilo, když 
sdělila, že do postižené oblasti odjíždí násle-
dující den a potřebuje naložit auto s nápoji 
do  18. hodiny. Takže jsme museli reagovat 
hodně rychle. Vždyť jsme měli pouhé čtyři 
hodiny času! Relace v  rozhlase a  informace 
na  facebooku proběhly a  naši spoluobča-
né byli opravdu skvělí. Během čtyř hodin 
přinesli do  budovy KVC 482 kusů různých 
nápojů! Po páté hodině odpolední jsme na-
kládali a kolem osmnácté hodiny bylo auto, 
které mělo do postižené oblasti vyrazit, na-
ložené. Tato „blesková akce“ se opravdu po-

vedla a všem dárcům moc děkujeme. I paní 
ředitelka byla překvapena množstvím nápo-
jů a mám i od ní tlumočit velké poděkování, 
což rád činím.

O týden později, tedy 7. července, se sešla 
rada města a  rozhodla o  pomoci postiže-
ným obcím Mikulčice a Hrušky materiálním 
darem ve výši 20 000 Kč pro každou ze jme-
novaných obcí. Proč právě tyto dvě obce? 
Se starosty těchto dvou obcí se nám poda-
řilo navázat kontakt a  specifikovat formu 
pomoci. V té době byly žádané latě k  rych-
lému zakrytí střech. Kontaktovali jsme pilu 
v  Rožďalovicích, kde jsme se dověděli, že 
s podobným požadavkem přišly i další obce 
z okolí, včetně Rožďalovic. Jako dobrý nápad 
nám přišlo spojit finanční prostředky, napl-
nit kamion požadovaným řezivem a  vyslat 
jej do  postižené oblasti. Koordinace se ujal 
rožďalovický starosta a během několika dnů 
byla pomoc na místě potřeby. Nutno říci, že 
pro naplnění kamionu nesdružily finanční 
prostředky pouze obce, ale do  pomoci po-
stiženým obcím se zapojili sportovci, hasiči 
a  další spolky v  regionu, finančně pomohli 
i občané.

Rada města měla představu pomoci posti-
ženým obcím částkou sto tisíc korun. Avšak 
o  uvolnění takové částky musí rozhodnout 

zastupitelstvo. Nejbližší zasedání bylo plá-
nováno na  7. září. Návrh pomoci postiže-
ným obcím ještě částkou šedesát tisíc, to je 
do  každé po  třiceti tisících, byl zastupiteli 
podpořen. Znovu půjde o materiální pomoc 
pro Mikulčice a  Hrušky, s  tím rozdílem, že 
tentokrát se připravuje řezivo na  konkrétní 
obecní stavby. Podobně jako při materiální 
pomoci v  červenci koordinuje celý projekt 
pomoci starosta Rožďalovic. Potřebný mate-
riál připravuje rožďalovická pila. Je potěšují-
cí, že s  naším příspěvkem budou potřebné 
finanční prostředky připraveny a  v  nejbliž-
ších dnech bude materiál do obou obcí do-
praven. Škody, které tornádo v obcích způ-
sobilo, jsou opravdu veliké. Obce, které se 
do projektu zapojily, pomohou spolu s námi 
vyřešit vazbu na  dvou budovách. Určitě se 
přidávají a  přidají další, kteří třeba uhradí 
na tyhle dva domy krytinu… A jsou jiní a ti 
zas pomohou jinak… Nejdůležitější však 
zůstává lidská soudržnost a  snaha pomoci 
těm, kteří pomoc právě v  této chvíli potře-
bují. Vím, že mnoho z vás pomohlo finanč-
ním darem prostřednictvím různých nadací 
a charitativních organizací. Vážení zastupite-
lé, vážení spoluobčané, moc vám za pomoc 
lidem v postižené oblasti děkujeme.

Jiří Machula

Z Kopidlna vyrazila pomoc obcím postiženým tornádem

bude upřednostňovat. Pokud vrt potvrdí 
dostatečné množství a kvalitu vody, druhý 
vrt, který byl vytipován uprostřed obce, 
se již provádět nebude. Tak je to smluvně 
ošetřeno. Na  dotaz, jak se bude postupo-
vat v případě, že by prováděné vrty poško-
dily soukromé studny, odpověděla paní 
starostka. Vzhledem k provedenému hyd-
rogeologickému průzkumu by k takové si-

tuaci nemělo dojít, pokud by přece taková 
skutečnost nastala, budou ji řešit město 
Kopidlno a firma provádějící stavbu.

Pan Tomášek na  začátku setkání sezná-
mil s  realizací požadavků, které osadní 
výbor předložil pro rok 2021. V  diskusi si 
občané postěžovali na to, co je v obci trá-
pí. Hlavně na  dopravní obslužnost vlaků 
a autobusů, které na sebe nenavazují. Jsou 
i  spoje, které v  Mlýnci nestaví, a  požádali 
zástupce města o pomoc. Další témata se 
zabývala možností rozšíření hracích prvků 

pro děti, možnostmi Charity Jičín v posky-
tování služeb, úklidem a  úpravami obce 
včetně sekání trávy atd.

Věřím, že schůzky s občany jednotlivých 
obcí byly přínosné. Mnohá témata, která 
obyvatele těchto obcí tíží, byla vysvětlena 
a  navrženo řešení. Schůzky mají význam 
i  proto, že ne každý má možnost se do-
pravit do Kopidlna a účastnit se veřejných 
jednání zastupitelů.

Jiří Machula
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Sbor dobrovolných hasičů v  Kopidlně 
byl založen usnesením obecního zastu-
pitelstva 5. 4. 1881. V  letošním roce je to 
tedy krásných 140 let od  založení sboru 
a  my jsme toto výročí oslavili 4. září. Jak 
se říká, do třetice všeho dobrého, protože 
je to na  den přesně po  roce, kdy jsme si 
slavnostně přebírali novou velkokapacitní 
stříkačku, a téměř na den přesně po dvou 

letech, kdy jsme slavnostně otevírali no-
vou hasičskou zbrojnici.

Oslava, s  bohatým programem, byla 
zahájena po  desáté hodině dopolední 
slavnostním nástupem. Následovalo při-
vítání čestných hostů a návštěvníků osla-
vy. Úvodních proslovů se zhostili starosta 
SDH Kopidlno pan Ludvík Jaroš, starost-
ka města Kopidlna Ing.  Hana Masáková, 

MBA, bývalý hejtman KHK PhDr.  Jiří Ště-
pán, Ph.D., člen senátu Ing. Tomáš Czernin 
a zástupci HZS plk. PhDr. Libor Zikeš, MBA, 
a mjr.  Ing. Ladislav Oborník. Po úvodních 
proslovech bylo přistoupeno k oceňování 
zasloužilých členů SDH.

V  ulici před hasičskou zbrojnicí byla 
k  vidění hasičská technika nejen sboru 
místního a  sborů okolních obcí, ale také 
hasičů profesionálních. Nechyběly ani 
historické hasičské vozy. Veškerou vysta-
vovanou techniku si mohli prohlédnout 
návštěvníci oslavy, ale také obyvatelé 
Kopidlna během spanilé jízdy městem. 
Okružní jízdy se kromě hasičské techniky 
zúčastnila vozidla záchranné služby ZZS 
Jičín a  historická vozidla KVH Budčeves-
-Veteranen.

Program pokračoval praktickou ukáz-
kou hasičské techniky. Nejprve se před-
stavil Robot LUF 60 – Škoda Auto. Jedná 
se o  bezdrátové, dálkově ovládané mo-
bilní hasicí zařízení s pracovním dosahem 
do vzdálenosti 300 metrů, které předved-
lo ukázku pohybu a  funkci přetlakového 
ventilátoru. Za  historickou techniku se 
představila parní stříkačka (SDH Roztoky) 
a koňská ruční stříkačka (SDH Žlunice).

Toughest Firefighter Alive (TFA) je ex-

Přehlídka techniky, vyprošťování, 
výstavy, proslovy a vyznamenání
Kopidlenští hasiči oslavili 140 let sboru

pokračování na straně 7
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trémní závod, který simuluje práci hasičů. 
Tento silový víceboj přijel na oslavu před-
stavit Tomáš Višňar, nejlepší hasič v Evro-
pě pro rok 2021. Účastníkům oslav přiblížil 
jednotlivé disciplíny a podělil se o své zá-
žitky a zkušenosti.

Následně se na pódiu představila Hasič-
ská dechová hudba Lysá nad Labem.

Program pokračoval ukázkou vyproš-
ťování zraněného řidiče z  havarovaného 
osobního automobilu za  pomoci hydrau-
lických nůžek. Ukázku provedli členové 
místní jednotky SDH.

Pro veřejnost bylo zpřístupněno zázemí 
hasičské zbrojnice. Zde byla připravena 
výstava fotografií, hasičských kronik a do-
kumentů, mapující historii sboru. Dále zde 
byla k  vidění historická i  současná hasič-
ská technika, hasičská zásahová výzbroj 
nebo zázemí pro naše nejmladší členy, 
mladé Ohniváky.

Po  celý den byl připraven skákací hrad 
pro děti, stánky a  občerstvení pro ná-
vštěvníky a  samozřejmě nechyběly ani 
tradiční hasičské bramboráky. Oslava po-
kračovala do  pozdních večerních hodin 
taneční zábavou.

Bohužel ani tento slavnostní den se ne-
obešel bez hasičského zásahu v  terénu. 
Krátce po  ukončení oslav byla naše jed-
notka přivolána (ohlášeno v  16.50 hod.) 
do  obce Drahoraz. Po  příjezdu na  místo 
události a provedeném průzkumu byl zjiš-
těn požár kombajnu a cca 1 ha přilehlého 
pole. Jednotka nasadila jeden vysokotla-
ký proud a  prováděla hašení kombajnu, 
následně nasadila dva proudy typu „C“ 
a ve spolupráci s dobrovolnými jednotka-
mi z Libáně, Slatin, Starého Místa a profe-
sionální jednotkou ze stanice Jičín hasila 
přilehlé pole. Po dohašení bylo nutné ješ-

tě uklidit vozovku a následně se jednotky 
vrátily zpět na  své základny. U  události 
zasahovaly JSDH Kopidlno, JSDH Libáň, 
HZS KHK PS Jičín, JSDH Slatiny, JSDH Staré 
Místo a Policie ČR.

Na závěr nám dovolte poděkovat všem, 
kteří přivezli a  představili svou techniku. 
Dále děkujeme všem, kteří se jakýmkoli 
způsobem, ať přímo, či nepřímo, zapojili 
do realizace a organizace oslavy. A přede-
vším děkujeme všem členům SDH Kopidl-
no, za jejich ochotu a obětavost. Bez nich 
bychom tuto oslavu realizovat nemohli.

Doufáme, že i  nadále budeme součás-
tí veřejného života v  Kopidlně a  budeme 
úspěšně zdolávat výzvy a  zásahy v  kraji 
i mimo něj.                                                   (am)

pokračování ze strany 6
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Deváťáci zakončili výletem do Posázaví

V Kopidlně se ověřují nové pracovní sešity a učebnice. 
Žákům pomohly lépe zvládnout prvouku a vlastivědu

Zprávy ze základní a mateřské školy

Žáci deváté třídy si vybrali jako svůj závě-
rečný školní výlet oblast Posázaví. Vyjeli jsme 
vlakem 18. 6. 2021 a  v  dopoledních hodi-
nách jsme vystoupili v Ledečku, odkud jsme 
se v  úmorném vedru na  kánoích doplavili 
do malebného města Sázavy. Zde jsme si pro-
hlédli zahrady Sázavského kláštera a  nasedli 
opět do Sázavského pacifiku, kterým jsme se 
dopravili do  kempu YMCA v  Soběšíně, kde 
jsme přenocovali v  malých chatkách. Druhý 
den byl ve znamení kultury, kdy jsme navštívili 
hrad Český Šternberk. Po prohlídce jsme se už 
pomalu vydali na zpáteční cestu s malou pře-
stávkou na oběd v Kolíně. Výlet se nám skvěle 
vydařil, i  počasí nám přálo. Hezčí zakončení 
devíti let jsme si nemohli naplánovat lépe. 

Absolventi 9. třídy

V  uplynulém školním roce 2020/2021 
proběhlo pilotování pracovního sešitu 
na  prvouku třídou 3. A. Pracovní sešit Os-
kárek se stal plnohodnotným materiálem 
pro hodiny prvouky a  sklidil u  žáků velký 
úspěch. Pracovní sešit byl zaměřen na prá-
ci s  textem, orientaci v  informacích, vy-
hledávání informací a  rozvoj analytického 
myšlení žáků. Velkou výhodou je i grafická 
stránka sešitu, která žáky okamžitě zaujme 
a  zvyšuje tím jejich motivaci k  práci. Dále 
zde byla možnost nalepování samolepek 
a kreslení, což bylo příjemným zpestřením 
výuky. Moji žáci Oskárka nenazývají pra-
covním sešitem, nýbrž zábavným časopi-
sem na prvouku.

Žáci čtvrtého ročníku se v letošním škol-
ním roce zapojili do  pilotního ověřování 
zeměpisné části vlastivědné učebnice pro 

4. ročník, kterou připravuje nakladatelství 
Nová škola Brno. S učebnicí i  s pracovním 
sešitem se nám pracovalo moc dobře. 
V  pracovním sešitě se střídaly různé typy 
cvičení, učebnice byla doplněna spous-
tou obrázků, každá kapitola měla na konci 

shrnutí podstatných informací a  to nám 
pomohlo k  lepšímu zapamatování učiva. 
Úvodní část učebnice byla věnována důle-
žitým pojmům, jako jsou duševní vlastnos-
ti, kamarádství, zodpovědnost, pravidla 
slušného chování, komunikace mezi lidmi. 
V  zeměpisném učivu jsme se dozvěděli 
spoustu zajímavostí o Evropě a v další části 
jsme se věnovali České republice. Při prá-
ci jsme mohli využít i  řadu interaktivních 
cvičení, která jsou součástí multimediální 
učebnice. Díky této učebnici se nám poda-
řilo vlastivědné učivo mnohem lépe zvlád-
nout.

V  příštím školním roce budeme s  pilot-
ním ověřováním pokračovat. Už se na no-
vou učebnici všichni moc těšíme.

Zuzana Kasková, Barbora Vydrová
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Zprávy ze základní a mateřské školy

Učitelé se budou loučit s projektem Growth Mindset

Toulky Kopidlnem přinesly zábavu i poučení

Kdo se zajímá o dění v kopidlenské základ-
ní škole, ví, že již tři a půl roku se snažíme o zá-
sadní změny v naší škole tak, aby výuka v ní 
odpovídala požadavkům 21. století. Za  nej-
důležitější počin považujeme snahu oprostit 
se od  frontální výuky, při které učitel před-
náší před tabulí, a žáci jsou pouze pasivními 
posluchači. V průběhu projektu prošli všich-
ni pedagogové řadou školení, workshopů 
a mnohé požadované aktivity moderní školy 
si prakticky vyzkoušeli na  vlastní kůži. Proto 
by neměl být problém, aby se aktivizující me-
tody práce spolu s  prvky formativního hod-
nocení staly součástí každé vyučovací hodiny.

Cílem formativního hodnocení je, aby si 
každé dítě našlo svoji vlastní cestu k úspěchu 
a bylo připraveno k celoživotnímu vzdělává-
ní. Do  budoucna chceme postupně omezit 
sumativní hodnocení (počet známek) a  na-
hrazovat ho hodnocením formativním (sebe-
hodnocení, vrstevnické hodnocení, kriteriální 
hodnocení, motivační body, výkonnostní 
křivky…). Děti se díky tomu naučí pracovat 
s  kritérii a  zvládnou hodnocení své vlastní 
práce i  svého učení. Prostřednictvím těch-
to metod si osvojí, že udělat chybu není nic 
špatného. Chybami se učíme a posunujeme 
dál v objevování a učení se nových věcí.

Naše úsilí ve změně školy navazuje na klí-
čový dokument Ministerstva školství mlá-
deže a  tělovýchovy Strategie 2030+. Ten se 

zaobírá rozvojem vzdělávací soustavy České 
republiky v dekádě 2020–2030. Cílem je mo-
dernizovat vzdělávací systém v oblasti regio-
nálního školství, zájmového a  neformálního 
vzdělávání a celoživotního učení, připravit ho 
na nové výzvy a zároveň řešit problémy, které 
v českém školství přetrvávají. Z této strategie 
vyplývá pro naši školu nutnost přepracovat 
školní vzdělávací program (ŠVP), „provzduš-
nit“ učivo a  odlehčit přehlcený ŠVP a  při 
vzdělávání se ještě více zaměřit na získávání 
kompetencí, které by odpovídaly 21.  století. 
Nově je zavedena i digitální kompetence, jejíž 
osvojení je důležité jak pro žáky, tak i učitele 
(jak se nám ukázalo v minulém školním roce 
zasaženém pandemií koronaviru).

Strategie zahrnuje i  podporu spolupráce 
a  komunikace napříč všemi skupinami (ško-
la–rodiče–žáci). V této oblasti se chceme po-
stupně zaměřit na  realizaci třídních schůzek 
jinak, formou triád: jedná se o setkání učitele, 
rodiče a žáka nad hodnocením žákovy školní 
práce, které si vypracuje sám žák. Rodiče tak 
budou moci vidět a slyšet z úst nejpovolaněj-
ších, tedy přímo od  svého dítěte, jak se mu 
ve škole daří, co všechno si osvojilo, jak doká-
že spolupracovat a podobně.

Když jdeme tzv. do finále v tomto projektu 
formativního hodnocení, chceme se posu-
nout zase o kus dál. Budeme zavádět bloko-
vou výuku, která již v minulém roce probíha-

la v  rámci některých hodin českého jazyka 
a žáci si ji oblíbili. Vyučovací blok trvá 90 mi-
nut čistého času. Během této doby není práce 
narušena přestávkou a žáci si o to více mohou 
určovat tempo své práce. Samozřejmostí je, 
že poté bude delší přestávka na oddych.

Zároveň si pohráváme s myšlenkou tvorby 
Kodexu pedagogického pracovníka. Je pro 
nás důležité zformovat informace o  tom, ja-
kým způsobem na naší škole učíme, do ofici-
álního dokumentu, který by byl pro všechny 
pedagogy závazný. Díky tomu i  širší veřej-
nost bude vědět, jakými formami a metoda-
mi na  naší škole učíme a  kterými zásadami 
se řídíme. Svojí účastí v  projektu jsme měli 
možnost být podporováni mentorskou po-
mocí, která se nám velmi osvědčila a vidíme 
v ní určité benefity. I z tohoto důvodu se dvě 
pedagožky z našeho kolektivu staly mentor-
kami, a tak mentorská podpora pro všechny 
pedagogy může probíhat i nadále po ukon-
čení projektu.

Věříme, že se nám podaří získané vědo-
mosti a  dovednosti dále prohlubovat a  šířit 
mezi ostatní kolegy tak, aby se naše škola 
úspěšně připojila k základním školám, kterým 
není lhostejný způsob výuky ani hodnocení 
žáků.

Mgr. Pavel Berný, Mgr. Jana Hladíková,  
Mgr. Ivana Pekárková, Mgr. Kateřina Hakenová

Základní škola v  Kopidlně ve  spolupráci 
s  organizací MAP, Otevřenými zahradami 
Jičínska, a  pod záštitou MŠMT a  EU uspo-
řádala pro místní i  přespolní akci – Toulky 
Kopidlnem. Jednalo se o  zábavnou, ale 
i  poučnou stezku naším městem. Při pro-
cházce vyplnili účastníci pracovní list, který 
byl připraven v  souladu s  trasou a  jednot-
livými stanovišti. Na  těch se účastníci do-
zvěděli možná nové informace o  našem 
městě, osobnostech, památkách i  událos-
tech. Od základní školy je vedla cesta přes 
sokolovnu a  nádraží na  náměstí, do  parku 
a kolem kostela zase zpátky k naší základ-
ní škole. Počasí nám přálo, sluníčko svítilo, 
účastníci se vraceli s úsměvem a spokojení. 
Plní nových informací o  našem městeč-
ku. Na konci jejich toulání je čekala sladká 
odměna. Děkujeme našim kolegyním i asi-
stentkám, které nám vypomohly na  sta-
novištích. Velký dík patří všem účastníkům 
našich Toulek Kopidlnem.

Mgr. Ivana Pekárková 
 a Mgr. Jitka Koutníková
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Druháci se vydali na túru do Valdštejnské lodžie

Zahájení výstavy Baroko v Kopidlně

Tak přišel ten očekávaný den – školní výlet 
druhé třídy. Ve středu 23. 6. ráno jsme měli 
sraz na vlakovém nádraží v Kopidlně v 6.30. 
Než jsme nastoupili do  vlaku, dostaly děti 
rozlišovací vesty, aby byly všude hezky vi-
dět. Pro spoustu dětí byla zážitkem už cesta 
vlakem. Naše putování směřovalo do Vald-
štejnské lodžie ve Valdicích. Nejprve nás ale 
čekala dvoukilometrová cesta lipovou alejí. 
Všichni ji zvládli bezvadně, neboť se těšili 
na zaslouženou svačinu, kterou si už zdlábli 

V pondělí 6. 9. 2021 proběhla v 15 ho-
din na náměstí před cukrárnou výstava 
na  stromech s  názvem Baroko v  Kopi-
dlně. Vernisáže výstavy se zúčastnila 
i  paní starostka Hana Masáková a  mís-
tostarosta Jiří Machula. Pro všechny pří-
znivce baroka bude výstava k prohléd-
nutí až do 22. října.

Kateřina Hakenová

v parku u lodžie. Poté byl pro děti připraven 
dopolední program, plný tajenek, sportov-
ních disciplín a  informací k  historii o  lodžii 
a  poustevníkovi, který je nedílnou součástí 
celého areálu. Při zpáteční cestě vlakem byli 
všichni sice unavení, ale šťastní a  plní no-
vých zážitků, o kterých vyprávěli ještě něko-
lik dní ve škole. Všem dětem patří pochvala 
za bezproblémové chování a zvládnutí dlou-
hé pěší túry.

Mgr. Ivana Pekárková
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Školní družina vyrazila na stezku Holské rybníky
Dne 24. 6. odjela obě oddělení školní druži-

ny vlakem ve 13 hodin do Rožďalovic. K nauč-
né stezce Holské rybníky jsme šli půl kilometru 
polní cestou. Na  stezce byly krásné dřevěné 
prvky s  rostlinami, zvířaty a  ptáky, u  kterých 
děti plnily úkoly. Ověřily si tak své znalos-
ti z  přírodovědy. Velice je bavily herní prvky 
na lanech a zajímavé přístřešky, které náležitě 
vyzkoušely. Stezka se nám líbila, slíbili jsme si, 
že příští rok pojedeme na druhý okruh.

Ilona Komárková

Pohádkový den není jen výsadou Jičína
Na naší základní škole se v pátek 10. září 

uskutečnil pohádkový den. Každý rok jsme 
navštěvovali festival Jičín – město pohádky, 
ale letos, kvůli strohému programu, jsme 
nejeli. Paní učitelky z  prvního stupně se 
proto rozhodly, že si takový pohádkový den 
uspořádají pro své žáky samy. Počasí nám 
přálo, děti přišly v maskách, sluníčkově nala-
děné a s úsměvy na tvářích. Celé dopoledne 
začalo pohádkovým průvodem po  městě 
Kopidlně. Dětem v  maskách to moc sluše-
lo a  od  kolemjdoucích sklidily velký ohlas 
a pochvalu. Po návratu do školy pokračoval 
projektový den. Žáci spojovali pohádkové 
dvojice, doplňovali čísla do  názvu pohá-
dek, malovali svou oblíbenou pohádkovou 
postavu, zpívali písničky z pohádek a na zá-
věr proběhlo promítání pohádky na  přá-
ní. Do  celého projektu byla zapojena také 
9. třída, která si pro své mladší spolužáky 
připravila pohádkové úkoly.

Učitelky z 1. stupně
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Vycházející žáci ve školním roce 2020/2021 Pyžamový den

Žáci vycházející z 9. ročníku
Střední školy a gymnázia

ŠKOLA MÍSTO OBOR DÍVKY CHLAPCI

Integrovaná střední škola Mladá Boleslav informační služby 1  

Střední zdravotnická škola a vyšší odborná škola zdravotnická Nymburk praktická sestra 1  

Lepařovo gymnázium Jičín gymnázium   1

Masarykova obchodní akademie (MOA) Jičín
obchodní akademie se 
zaměřením na cestovní ruch

1  

Vyšší odborná škola a střední průmyslová škola Jičín informační technologie   1

    strojírenství   2

Střední zdravotnická škola a VOŠ zdravotnická Mladá Boleslav praktická sestra 1  

Střední škola obchodní Praha 2 obchodník 1  

3leté učební obory

Střední škola zahradnická Kopidlno zahradník 2  

Střední škola technická a řemeslná Nový Bydžov elektrikář – silnoproud   1

Střední škola strojírenská a elektrotechnická Nová Paka elektrikář   1

Vyšší odborná škola a střední průmyslová škola Jičín strojní mechanik   1

Žáci vycházející z nižších ročníků
8. ročník 

Střední škola gastronomie a služeb Nová Paka pekař 1  

CELKEM 8 7

Školní rok zahájili noví prvňáci s paní učitelkou Nikolou Stolínovou.

Ve středu 16. 6. jsme si s žáky osmé třídy 
udělali pyžamový den. Všichni žáci se akce 
zúčastnili a  měli na  sobě celý den pyžamo. 
Užívali jsme si naprostou pohodu a  získali 
i pár vědomostí. První dvě hodiny jsme měli 
český jazyk a poté paní učitelku třídní. Jsme 
rádi, že i paní učitelka Hladíková se do akce 
zapojila. Její noční „retro“ oblečení nás 
opravdu pobavilo. Líbilo se nám natolik, že 
si žáci dělali selfie s paní Hladíkovou.

V  rámci „volnější hodiny“ českého jazyka 
jsme v  druhé části koukali na  Babičku, kde 
roli Barunky hrála Libuše Šafránková. Zhlédli 
jsme část filmu, protože jsme se bavili o úmr-
tí herečky L. Šafránkové. Připomněli jsme si 
její další významné filmové role. V následu-
jících hodinách jsme hráli hry, došli jsme si 
do cukrárny na zmrzlinu a pustili si část filmu 
Slavnosti sněženek, kde jednu z hlavních rolí 
ztvárnila opět L. Šafránková. Žáci si den užili 
s úsměvem na tváři. Byli k sobě hodní a ne-
řešili jsme žádný problém. Byla to pro ně od-
měna za  pomoc při stěhování jednotlivých 
tříd – patří jim velké poděkování.

Magda Hakenová
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Začátek nového školního roku v mateřské škole

Nadcházející školní rok 2021/2022 bude 
naši mateřskou školu navštěvovat 60 dětí, 
které budou rozděleny do  tří tříd. Děti 
ve  věku 2 roky až 5 let budou ve  třídách 
s  názvy Žabičky a  Sluníčka. Děti předškol-
ního věku budou navštěvovat třídu, kte-
rá nese název Stonožky. Tento školní rok 
povede třídu Žabiček nově příchozí paní 
učitelka Veronika Šafránková. Třídu bude 
navštěvovat 12 dětí. Ve třídě Sluníček bude 

stejné věkové složení jako ve  třídě před-
chozí. Celkem jich bude 22. S  dětmi bude 
pracovat vedoucí učitelka Bc.  Radka Čer-
novská a  paní učitelka Lenka Hübschová. 
Děti ve věku od 5 do 6 let, to znamená děti 
předškolního věku, budou v  počtu 26. Po-
vedou je paní učitelky Alena Matlasová, 
Veronika Simonová společně s asistentkou 
pedagoga Evou Vlasatou. O čistotu mateř-
ské školy se bude starat vždy ochotná paní 

Věra Zachová. Celý tým naší mateřské ško-
ly se po  letních prázdninách těší na  další 
školní rok a doufá v běžný provoz mateřské 
školy. Snad nám situace dovolí, abychom se 
mohli na společných akcích setkávat s rodi-
či a těšit se z pokroků dětí. O veškerém dění 
budeme informovat na  webových strán-
kách mateřské školy a prostřednictvím Ko-
pidlenských listů.

Tým MŠ Kopidlno
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Vyhodnocení činnosti fair trade za školní rok 2020/21

Fairtradový pátek v jídelně ZŠ a MŠ Kopidlno
Dne 25. 6. 2021 připravil tým kuchařek školní jídelny oběd, 

na kterém se výrazně podílely potraviny s označením fair trade. 
Každý školní strávník si mohl u vydávaného jídla prohlédnout ná-
stěnku s informacemi a přečíst si, co FT je a jaké jsou jeho principy 
a zásady. Mimoškolní strávníci kromě toho ještě dostali malý dáre-
ček v podobě propagačních předmětů nebo vzorek potravin. Celá 
tato akce jen podtrhuje snahu školy co nejdříve splnit požadavky 
pro udělení titulu FT škola.                                                 Václav Hylmar

V  červnu roku 2020 byla podepsána de-
klarace mezi vedením školy a organizací Fair-
tradové školy. Fairtradové školy jsou součástí 
kampaně Fairtradová města – mezinárodní 
iniciativy označování míst, kde je podporován 
fair trade, a  škola je zaregistrována do  řady 
škol, které mají plnit požadavky pro udělení 
titulu FT škola. V září 2020 byla na škole se-
stavena řídicí skupina FT, kterou tvoří dva vy-
učující a pět žáků z 6. třídy. Vyučující zařadili 
problematiku FT do  školního vzdělávacího 
programu na všech stupních školy.

V MŠ se paní učitelky rozhodly formou her, 
omalovánek již od nejmenších vnést informa-
ce o  rozdílných životních podmínkách dětí 
v různých částech světa. Forma omalovánek 
zároveň i  vysvětluje možnosti řešení těchto 
problémů. Pexeso s  námětem FT vštěpuje 
dětem poznávání plodin a  výrobků pod FT 
logem.

Na 1. stupni ZŠ se tyto znalosti dále rozšiřují 
a děti si již vytvořily ve třídách nástěnku věno-
vanou FT, kde si shromažďují obaly od výrob-
ků s logem FT, a ve školní družině debatují, co 
která rodina doma kupuje za komodity takto 
označené.

Na 2. stupni ZŠ je již problematika FT trva-
le zařazena do  výuky některých předmětů, 
jako je přírodopis, zeměpis, výtvarná výcho-
va, výchova k občanství a výchova ke zdraví. 
Zde se znalosti o FT stávají součástí běžného 
života všech žáků. Na 2. stupni byla v plánu 
EVVO připravena a vyhodnocena fotosoutěž 
FT. V  jednotlivých třídách formou debaty 
s učiteli se FT produkty stávají běžnou sou-
částí jídelníčku v rodinách.

Vedoucí školní jídelny již objednala pro-
dukty FT a zorganizovala den férového vaře-
ní. Logo FT bylo součástí nástěnky u výdeje 
jídel a v jídelním lístku byly vyznačeny kon-

krétní suroviny patřící do FT produktů. Celou 
akci orámovaly kuchařky u výdeje jídel, když 
si oblékly zástěry s  logem Fandíme FT. Ná-
stěnky informující o FT jsou na chodbě u jí-
delny.

Během září byla problematika FT pro-
brána v hodinách, informaci podal vedoucí 
FT řídicí skupiny. V  říjnu proběhla Výstava 
na stromech, která se uskutečnila na náměs-
tí v Kopidlně. O akci informoval Jičínský de-
ník. Žáci ze zbylých plakátů vytvořili dadais-
tické koláže na hodinách výtvarné výchovy. 
V  prosinci proběhl na  2. stupni projektový 
den s  námětem FT. V  průběhu května se 
uskutečnila celorepubliková akce Férová 
snídaně, kterou ve škole propagoval a poté 
se do ní zapojil Mgr. V. Hylmar. O veškerých 
akcích bylo informováno centrum FT v Praze 
a Brně, Kopidlenské listy.

Mgr. Václav Hylmar



Kopidlenské listy září 2021 17

Rok se s  rokem sešel, a  ve  Mlýnci se 
tak opět konalo začátkem července 
pouťové posezení. Letní počasí přálo, 
a tak se na dvoře bývalé školy sešli sta-
rousedlíci, chalupáři, známí i neznámí. :)

Pro příchozí čekaly na stolech pouťo-
vé koláčky, které napekla místní rodač-
ka. A jen se po nich zaprášilo!

K večeru začalo vonět grilované pra-
se. Při živé hudbě nebyla o zábavu nou-
ze. Tancovalo se a  zpívalo až do  pozd-
ních nočních hodin.

Sbor dobrovolných hasičů děkuje 
za pomoc všem, kteří pomohli tuto akci 
uspořádat.                                                           (hl)

Pouťové posezení při živé hudbě
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Zahájili jsme školní rok 
s vyšším počtem žáků

Zahradnická mise v Polsku

Žáci učebních a  studijních oborů si 
zdokonalovali zahradnické dovednosti 
při prázdninové praxi.

Foto Lukáš Hrdlička, absolvent  
1. ročníku učebního oboru Zahradník

Střední škola zahradnická v Kopidlně zahá-
jila nový školní rok vyšším počtem žáků než 
v předchozích letech. Noví žáci se ke studiu 
přihlašovali i během letních prázdnin a začát-
kem září. Zásluhu na  tom má dobré jméno 
školy u odborné zahradnické a rybářské ve-
řejnosti a  výsledky žáků v  soutěžích odbor-
ných dovedností. Jistě k  tomu přispělo i  to, 
že po letech neoficiálního víření zpráv o slu-
čování nebo rušení školy přišlo ujištění Králo-
véhradeckého kraje o dalším nerušeném po-
kračování zahradnického školství v Kopidlně 
a o podpoře rozvoje celého Kopidlenska.

Hlavním úkolem školy je v  začátku škol-
ního roku věnovat velkou péči teoretické-
mu i  praktickému vzdělávání žáků po  dlou-
hé době distančního vzdělávání, aby byli 
do ukončení studia dobře připraveni na svo-
ji profesní dráhu nebo další pokračování 
ve  studiu. Pro žáky máme připraveno i  do-
učování a  různé mimoškolní aktivity, aby 
mohli rozvíjet své zájmy.

Pokračovat bude i univerzita třetího věku, 
kterou v  posledních letech pravidelně na-
vštěvuje 20 studentů, a rádi mezi sebou přiví-
táme nové, přihlašování je možné do 20. října 
2021, bližší informace o studiu zájemcům po-
skytne ředitelka školy. Zimní semestr zahájí-
me začátkem října kurzem Včelařský rok.

Nepřítomnost žáků se projevila i na stavu 
zeleně v areálu školy, kterou se žáci v rámci 

praktického vyučování učí ošetřovat, i na tuto 
oblast se v tuto chvíli zaměřujeme, aby park 
byl stále krásným místem k procházkám i od-
počinku pro žáky školy i místní veřejnost. Péči 
o  park nám velmi ztěžuje a  znepříjemňuje 
bezohlednost některých návštěvníků parku, 
kteří zde odhazují odpadky, jezdí po cestách 
na kole, nechávají volně pobíhat psy a neu-
klízejí jejich exkrementy, poškozují majetek 
školy – rozbitá okna, pomalované zdi a  po-
dobně. Potěšující je, že nás v  péči o  travna-
té porosty v  parku podporuje jičínská firma 
Seco Industries, s. r. o., která nám již několik 
let sponzorsky poskytuje zápůjčku moderní 
výkonné mechanizace na ošetřování travna-
tých ploch.

Po  roční přestávce připravujeme na  začá-
tek října 27. ročník mezinárodní soutěže Ko-
pidlenský kvítek pro žáky středních škol obo-
ru zahradnictví a soutěže pro žáky základních 
škol Kopidlenský kvíteček, Kopidlenské pou-
pě, Kopidlenský kapřík, Kopidlenský jelen 
a  Kopidlenská včela. Prodejní výstava Kopi-
dlenský kvítek se v letošním roce, vzhledem 
ke  covidovým opatřením ve  školách a  škol-
ských zařízeních, konat nebude. Pro tuto akci 
byl stanoven náhradní termín na 14. května 
2022.

Ing. Lenka Nosková, 
ředitelka Střední školy zahradnické Kopidlno

Bývalé lázně Opolno-Zdrój (část Bogatynie) 
se 4.  září 2021 vrátily na  počátek 20.  století 
a scénu v lázeňském parku zdobil věnec vytvo-
řený paní Hanou Hladíkovou. Návštěvníkům 
ho v rozhovoru s moderátorem přiblížila Ště-
pánka Gabrišová (3.  ročník studijního oboru 
Zahradník), do  polštiny tlumočil Piotr Ernest, 

zástupce ředitele Zespolu Szkol Zawodowych 
v  Bogatynii. Kopidlenský věnec se brzy pře-
místí do jeho školy, kde připomene partnerství 
zahájené před dvěma lety návštěvou obřích 
skleníků s rajčaty v polské Bogatynii.

Pevně doufáme, že na  jaře polské přátele 
uvítáme v Kopidlně.
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Zprávy ze zahradnické školy

Stalo se před prázdninami

Galerie absolventů

Gabriela Gyénová ukončila v  roce 2019 stu-
dijní obor Zahradnictví (třídní učitel Mgr. Tomáš 
Hásek) a  získala také výuční list (třídní učitelka 
Marcela Boudná). Působí v  Ovocných a  okras-
ných školkách Svoboda – Orlické hory, Žamberk, 
Polsko.

Matěj Šitina získal v  roce 2017 výuční list. 
Nejdříve působil v  Parku miniatur památek 
Dolního Slezska Kowary (Polsko). Nyní pracu-
je v zahradnictví Jiná zahrada (Debř u Mladé 
Boleslavi).

Tereza Cermanová Komárková získala v roce 
2010 výuční list. Setkáte se s ní v Okrasném za-
hradnictví květinka Lánov.

Petr Bím z  Vrchlabí získal v  roce 1967 na  Ze-
mědělském odborném učilišti (obor Zahradník) 
výuční list – třídní učitel pan Josef Tomášek. 
Ve  studiu pokračoval na  SZTŠ ve  dvouletém 
studiu – třídní učitel pan Zdenko Vihan. V letech 
1969–1993 byl zahradníkem v  Zámeckém par-
ku ve Vrchlabí. V roce 1993 založil firmu Pekviz, 
spol. s r. o., a postavil květinářství. Zaměstnával 
vyučené žáky SZAŠ Kopidlno a někteří u něj pů-
sobí doposud.

Žáci 3.  ročníku učebního oboru Zahrad-
ník se zástupci 1. a  2.  ročníku studijního 
oboru Zahradnictví zkrášlovali pod vede-
ním pana učitele Čestmíra Vorlíčka a  mi-

strové odborného výcviku Nadi Novotné 
Lázně Bělohrad.

Foto Natálie Bangová, absolventka  
2. ročníku studijního oboru Zahradník

Žáci 1. a  2. ročníku učebního oboru Za-
hradník se vydali při odborném výcviku sbí-
rat jahody do Holovous.

Foto Barbora Pavelková

16. června 2021 převzali úspěšní absolven-
ti učebních oborů na nádvoří kopidlenského 
zámku výuční listy z  rukou Ing.  Petry Sed-
láčkové (učební obor Zahradník) a  Marcely 
Boudné (učební obor Zahradnické práce).
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Táborový maraton sportovní haly 
ve velkém stylu

Rok se sešel s  rokem a přišel čas navázat 
na  loňské příměstské tábory, a  to prosím 
ve velkém stylu. Vidina získání dotací na tyto 
tábory způsobila, že jsme se rozhodli pro 
čtyři turnusy, což byla jedna z  podmínek 
získání dotací. Dotace se nakonec nekonaly, 
tábory plné dětí ano. A byl to opravdový tá-
borový maraton.

Program jsme zahájili jak jinak než u  ry-
bářů. Už v  loňském roce se nám tam moc 
líbilo a  letos tomu nebylo jinak. Pohoda, 
klídek a výborné jídlo. Ryby potvory nebra-
ly, tak jsme vyměnili pruty za  vzduchovky 
a to má vždycky úspěch. Ne že bychom se ty 
ryby pokoušeli střílet, trefovali jsme jenom 
plastové kelímky. Nechyběly poznávací hry 
na téma „příroda kolem nás“.

Další den jsme se zajeli vyřádit do Radvá-
novic do  areálu Šťastná země. Nekonečné 
hodiny skákání, prolézání a hopsání, kterého 
děti asi nikdy nemají dost. Ve  čtvrtek jsme 
navštívili naše hasiče v  jejich novém „oby-
dlí“. Moc krásné prostory jsme provětrali 
opravdu zodpovědně. Hasiči nás seznámili 
s historií i současností oddílu, představili vo-
zový park a vše potřebné ke své činnosti. Při 
druhé návštěvě nás vyprovodili příjemnou 
chladivou sprchou. Na  dětech opravdu ne-
zůstala nitka suchá. Krásné zážitky, moc dě-
kujeme všem, kteří se nám věnovali.

Čtvrteční podvečery byly ve  znamení 
spacáků, polštářků a  mazlíků potřebných 
na  spaní a  druhý den nás čekal cyklovýlet 
na  Bučický mlýn. Snad jediná možná trasa 
v  okolí Kopidlna, která se dá ve  zdraví pře-
žít i  v  pelotonu méně poslušných lupičů. 
Dalším opakovaným výletem byla návštěva 
obory, velké díky za  krásnou prohlídku, bílí 
jeleni jsou opravdu pořád v  oboře, může-
me to s  dětmi potvrdit. Cesta kolem trati 

do Pševse je pořád stejná a končí na cvičišti 
místních kynologů, tak jsme tam letos také 
zavítali a zkoušeli vycvičit některé vlastní psí 
miláčky. Úplně se to nepovedlo, ale víme, jak 
na  to. Děkujeme za  krásné ukázky výcviku 
psů všem v čele s paní Konůpkovou. Pak už 
následovaly novinky, jako výlet do zoo Chle-
by, výlet na hřiště Štěpánka do Mladé Bole-
slavi, prohlídka strašidelného mlýna Fábulín 
v Bartoušově s prodloužením cesty do Jičína 
na  oběd, výšlap na Valdickou bránu, hřiště, 
zmrzlina, a šupem na vlak do Kopidlna.

Protože se k  nám letos přidala paní Mar-
ta Detková, nemohly chybět tvořivé dílnič-
ky. S některými dětmi jsme se učili malovat 
mandaly a další týden si pro nás Marta při-
pravila staré obkladačky, které jsme s chutí 
roztloukli a z nich poskládali krásné mozaiky. 

A byly dárky pro maminky. Děkujeme Martě 
za  trpělivost, také v  nás dospělých objevila 
netušené tvořivé schopnosti.

Nakonec jsem si nechala novinky, které 
byly pro nás opravdu výjimečné. Jednou 
z nich bylo sportovní odpoledne pod vede-
ním Jana Váni z Tenisové akademie z Podě-
brad. Pro děti byly připravené týmové sou-
těže se sportovní tematikou. Hrál se tenis, 
florbal, házená a  pro zpestření skládačka 
z lega. Děti dostaly úkoly, při kterých musely 
spolupracovat ve svých týmech, a přes počá-
teční neshody a drobné bitvy v jednotlivých 
týmech se nakonec hry protáhly do podve-
černích hodin. Akce splnila svůj účel a  děti 
nechtěly přestat hrát. Ti nejlepší si odnášeli 
krásné výhry. Určitě se s panem Váňou uvi-
díme v příštím roce, jsme domluveni na další 
akci, kde bychom chtěli přivítat i děti mimo 
příměstský tábor.

Ke všem těm rybám, bílým jelenům a pej-
skům jsme se ještě vydali na návštěvu ke ko-
ním. Hned ve dvou turnusech jsme navštívili 
paní Veroniku Hypšovou v  jejím koňském 
království v Údrnicích a moc jsme si to uži-
li. Děti se nejdřív musely o koníky postarat, 
pěkně je vyhřebelcovat, vyčistit kopyta, vy-
česat hřívu a teprve potom se všichni zaslou-
ženě mohli svézt. Došlo i na nás dospěláky 
a  zvládli jsme to. Museli jsme, co by tomu 
řekly děti. Moc krásné zážitky máme z těch-
to dvou dnů, děkujeme a doufáme, že jsme 
tam nebyli naposledy.

Opravdovou táborovou zkouškou pro nás, 
táborový potěr, jak nás nazvali velcí táborní-
ci v Bukvici, byl právě výlet za nimi. Na dva 
dny jsme dostali pozvání od Jirky Machuly, 

pokračování na straně 21
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a  to jsme teprve zjistili, co je to skutečný 
tábor. Některé děti při příjezdu na  tábor 
nevěřily, že to, čemu se říká kadibudka a co 
opravdu nejde splachovat, budou muset 
použít, ale nebyla jiná možnost. První hlášky 
ve stylu „Dášo, tak to je horor“ se rozplynuly 
a  děti se zapojily do  všech táborových her. 
Odpoledne přišel čas na přesun pěšky lesem 
do  nedaleké Střevače, kde nás čekaly raf-
ty na  „rozbouřeném“ střevačském rybníku 
a ubytování pod širákem v krásném prostoru 
u obecního úřadu. Děti řádily v bludišti ze ži-
vého plotu tak důkladně, že vytvořily i cesty, 
které tam před naší návštěvou nebyly. Pře-
jeme keříkům rychlý růst. Dokonce za námi 
přijela návštěva skupiny šermířů a  zapojili 
děti do krásného a vtipného představení.

Přišla tma a  s  ní první unavení táborníci. 
Čekala jsem, komu přijde podivné vybalit 
spacák přímo na  trávu, ale protože „machu-
líni“ už jsou ostřílení a  začali pomalu uvadat 
při sledování krásného filmu o rytíři, naše děti 
padly naprosto stejně. Během noci jsme ob-
čas otočili navlhlý polštářek a spalo se skoro 
jako v bavlnce. Ráno si dal k snídani koblihu 
úplně každý, i největší odpůrce koblih. Hlad je 
nejlepší kuchař. Sbalili jsme vlhké spacáky, ať 
si to rodiče pěkně doma vyperou, přesunuli 
se zpátky na táborovou základnu do Bukvice 
a  pomalu se chystali na  cestu domů. Sněd-

li jsme, co jsme mohli, a moc nám chutnalo. 
Před odjezdem za námi ještě přijel pan Pavel 
Skála s kolegou a svými vojenskými veterány 
a všechny děti se postupně svezly na okružní 
cestě kolem Bukvice. Super jízdy, které jsme 
zopakovali ještě další týden směrem na  Ka-
mensko a Mlýnec. Děkujeme velkým táborní-
kům, a hlavně Jirkovi za krásné přijetí a těšíme 
se na další zážitky.

Na  konci každého turnusu se rozdávaly 
medaile, hodným i zlobivým, a představte si, 
krásné diplomy, kytičky a dárečky jsme dostali 

i my, dospěláci. Moc děkujeme dětem i rodi-
čům.

Děti, děkujeme, že jste s námi byly, rodiče, 
děkujeme, že jste nám děti svěřili, a  mohli 
jsme tak zažít čtyři týdny plné legrace, smíchu, 
radosti, veselých zážitků, nesvárů a hned zase 
usmiřování, nelítostných pěstních soubojů, 
které se nám naštěstí podařilo vždy rozehnat.

Za rok na shledanou se těší Dáša, Lída, Eliš-
ka, Marta, Irenka a další, kteří chtěli pomáhat, 
a moc jim za to děkujeme. 

Dáša Hlubučková
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Na táboře TJ Sokol Kopidlno v Ledcích
se letos cestovalo časem

Jak už nadpis článku říká, letošní tábor TJ 
Sokol Kopidlno v Ledcích se nesl ve zname-
ní nové táborové hry, ve které se cestovalo 
časem do různých historických období. Vše 
bylo propojeno trochu fantastickým dějem.

Koronavirová situace nás však dlouho 
udržovala v  nejistotě, zda tábor pořádat, či 
ne. Kdybychom tábor nepořádali, bylo by 
to již druhý rok a to by nebylo dobré jak pro 
riziko poklesu zájmu o  tábor, tak i  možné 
problémy při zajišťování personálu tábora. 
Zvažovali jsme všechny varianty, získávali 
informace z  různých zdrojů, a  hlavně jaké 
jsou postupy hygienických stanic v případě 
výskytu covidu na táboře, aby nedošlo k vy-
hlášení karantény pro celý tábor. To by totiž 
znamenalo obrovské problémy pro všechny. 
Hygienické stanice dlouho mlčely, čekaly 
na  instrukce z  ministerstva, jen nám byly 
schopny dát informaci, že karanténa by se 
nevyhlašovala, jen by se tábor ihned zrušil. 
Přihlášky jsme začali tedy přijímat až v úno-
ru, a to nezávazně. V květnu jsme se defini-
tivně rozhodli, i při absenci bližších pokynů, 
tábor uspořádat. To už bylo jasné, že děti se 
budou muset před odjezdem do tábora ne-
chat testovat na covid. Testování antigenní-
mi testy jsme zavrhli z důvodu nutného pře-
testování během tábora a  preferovali jsme 
PCR testy, kdy se již přetestovávat nemuselo. 
Trochu obava byla, zda se testy během týd-
ne před odjezdem dají časově stihnout, ale 
rodiče si ve  všech případech dokázali pro 
své děti testy zajistit. Podle pokynů minister-
stva zdravotnictví jsme však snížili kapacitu 
tábora na 74 dětí z důvodu dodržení dosta-
tečných vzdáleností v chatách. Kapacita byla 
skoro naplněna, bohužel před odjezdem 
se z různých důvodů odhlásilo několik dětí, 
a tak skutečný letošní stav byl 67 dětí. Cena 

letošního tábora byla stanovena na 3600 Kč 
s obavami, zda to při nižším počtu dětí, vý-
razném zdražení potravin a nutnosti zajistit 
hygienické covidové požadavky bude stačit.

Vlastní příprava tábora probíhala od dub-
na, kdy víkendovou brigádnickou činností 
členů Sokola – oddílu ledeckých táborní-
ků – a  budoucích členů personálu tábora 
probíhaly různé údržbářské práce. Čistila 
a natírala se mola u rybníka, vymalovaly se 
dvě chaty, musel být rekonstruován odpad 
z  kuchyně. Za  pomoci stromolezecké firmy 
musely být pokáceny čtyři nebezpečné stro-
my v táboře, za které jsme vysazovali ihned 
nové. Díky grantu města Kopidlna a  daru 
firmy Lasercentrum Liberec jsme uskutečnili 

první etapu náhrady starých, letitých do-
sluhujících postelí. Vyměněno bylo celkem 
osm postelí a matrací, jejichž výrobu zajistila 
firma Libora Valenty. Pro děti jsme necha-
li opět vyrobit oblíbená táborová trička se 
symboly tábora, letos v šedé barvě.

Na  tábor jsme odjížděli 3.  7. na  dvě sku-
piny. Jedna odjížděla autobusem z Kopidlna 
a druhá, pro kterou cesta do Kopidlna byla 
zajížďkou, měla sraz na parkovišti v Ledcích. 
Přesun dětí z Ledců do tábora byl již pěšky. 
Tím jsme se dostali do „covidové bubliny“, 
protože pokyny pro pořádání táborů byly 
poměrně tvrdé – žádné návštěvy, žádné vý-
lety, žádný kontakt s veřejností v okolí. Ještě 
jedno omezení letošní tábor měl, bohužel 
se o  něj postarala příroda, a  to výskytem 
cerkárií v  rybnících v  okolí tábora. Cerkárie 
způsobují svědění kůže a následně pupínky 
na  kůži, které se hojí někdy i  dost dlouho. 
Bohužel různé konzultace s hygienou a růz-
nými specialisty nepřinesly žádný výsledek, 
jen informaci, že zbavit rybníky těchto „ná-
vštěvníků“ prakticky není možné. Tak jsme 
se alespoň dozvěděli, že osvěžení v rybníce 
v řádu minuty by ještě nemělo nic znamenat 
– vyzkoušeli jsme a neznamenalo. Tak ales-
poň něco.

Program tábora byl tradičně zaměřen 
na  pohybové sportovní aktivity formou at-
letické a  střelecké olympiády jednotlivců 
a  sportovních soutěží družstev. Velký časo-
vý úsek letos zabírala táborová hra družstev 
Stroj času, jejíž autor Míra Kopecký – Baďá-
ček – si dal opravdu záležet. Tato hra byla pů-
vodně připravována již pro loňský tábor, kte-
rý jsme z důvodu koronaviru loni nepořádali. 

Stroj času v akci.

Táborníci se svými vedoucími.
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Letos byla tedy ještě vylepšena a  za  hlavní 
rekvizitu, stroje času se zvukovými i  světel-
nými efekty, by se nemuselo stydět žádné 
studio fantastických filmů. Autorem této 
vymoženosti byl Marek Hainiš. Hlavní hrdi-
na – časonaut – ztroskotal se strojem času 
v prostoru tábora. Přežil a snažil se stroj času 
opravit a vrátit se zpět do své doby. To se mu 
však tak zcela nedařilo, a tak se postupně ob-
jevil v pravěku, ve starověkém Římě, ve ves-
nici Asterixe a Obelixe, na Divokém západě, 
v Americe v době prohibice či ve druhé svě-
tové válce. Nakonec se mu podařilo vrátit se 
zpět do své doby a zabránit dalšímu váleč-
nému konfliktu. Celá hra byla doprovázena 
výpravnými scénkami vedoucích, ze kterých 
následně vyplynul úkol pro družstva. Počasí 
nám celých 14 dnů tábora přálo, dvě kratší 
bouřky osvěžily vzduch a  některým dětem 
přinesly dosud nepoznané zážitky. Večerní 
stezky odvahy byly též pro někoho prvním 
seznámením s noční přírodou. Dva táborové 
ohně, doprovázené zábavným programem 
družin, zahájily a  také ukončily tábor. Celý 
tábor proběhl v  klidu, až jsme se divili, jak 
hodné děti letos máme. Žádná návštěva lé-
kaře, žádný kázeňský prohřešek, a  tak jsme 
17. 7. ukončili naše táborové dobrodružství 
poslední cestou na autobus.

Závěrem bych chtěl poděkovat celému 
kolektivu personálu tábora, který letos tvo-
řili vedoucí družstev děvčat Stáňa Kosinová, 
Jana Zajícová, Klára Knížková, Katka Zichová 
a Kristýna Kosinová, vedoucí družstev chlap-
ců Tomáš Zachoval, Tadeáš Klobouček, Mar-
tin Knittl, Jakub Knittl, Pavel Šafler a  Marek 
Hainiš první týden a Vašek Slavík ml. druhý 
týden. Programovým vedoucím byl Míra 
Kopecký, hospodářem Vašek Slavík st., který 

postupně zacvičuje na své místo Fandu Za-
jíce, v  kuchyni kralovali Stáňa Bernardová, 
Radek Knížek, Blanka Zezulková a druhý tý-
den Martina Janstová. Zázemí kuchyně za-
jišťoval Jarda Kvintus. Zdravotnicí byla první 
týden Mirka Rozsypalová a  druhý týden se 
vystřídaly Kačka Skřivánková, Lucka Filipová 
a  Kristýna Kosinová, protože původně při-
pravenou zdravotnici nám skolil těsně před 
příjezdem do tábora covid. Hlavním vedou-
cím tábora byl Milan Šafler.

Díky též patří městu Kopidlno a  firmě 
Lasercentrum Liberec za  finanční podporu 
tábora, bez které by nemohla proběhnout 
plánovaná modernizace.

Množství fotek z tábora naleznete na tábo-
rových stránkách na facebooku Letní tábor TJ 
Sokol Kopidlno v Ledcích - oficiální stránka 
(www.facebook.com/taborledcekopidlno).

Milan Šafler, hlavní vedoucí tábora

Nástup ke vztyčení vlajky.

Hra na římskou želvu.

Účastníci scénky z doby Asterixe a Obelixe.

Soutěž v přetahované.

Táborový oheň.
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Z Čech až na konec světa. Táborníci 
v Bukvici poprvé ve středověku

Už jsme se na našich táborech při přípra-
vě programu inspirovali různými obdobími, 
od pravěku až do budoucnosti, ale ještě ni-
kdy jsme nenavštívili dobu středověku. Pět 
set padesát pět let uplyne od velké výpravy 
Lva z  Rožmitálu po  západní části Evropy. 
Českým králem je Jiří z Poděbrad, švagr pana 
Lva. Cesta, kterou poselstvo vedené Lvem 
z Rožmitálu podniklo, trvala čtrnáct měsíců. 
My jsme ji absolvovali za čtrnáct dnů. Cílem 
poselstva bylo ukázat pravý obraz Čechů, 
který byl v Evropě narušen obdobím husit-
ských válek. Naším cílem bylo, alespoň tro-
chu, dětem přiblížit dobu Jiřího z Poděbrad, 
dobu rytířů a dvorních dam, dobu rytířských 
soubojů a  života u  dvora, ale také tehdejší 
život prostých lidí. Útlá knížečka Aloise Jirás-

ka „Z Čech až na konec světa“ nás provázela 
celým programem tábora a  z  ní vycházely 
jednotlivé etapy táborové hry.

Poselstvo vedené Lvem z Rožmitálu
Příprava tábora začíná vlastně ve  chvíli, 

kdy ten předchozí končí. Diskutujeme, jaké 
bude hlavní téma nejenom táborové hry. 
Zda táborovou činnost se hrou propojit, ane-
bo ji úplně oddělit. Později domlouváme, co 
kdo připraví a zajistí… Takže by se dalo říci, 
že příprava tábora je celoroční proces. Neji-
nak tomu bylo při přípravě tábora letošního. 
Mám to štěstí, že kolem sebe mám lidičky, 
již mají zlaté ručičky. Mezi ty já určitě ne-
patřím. Ano, přijdu s nápadem, ale realizaci 
pak zajišťují většinou jiní. Zapojena je celá 

rodina, vedoucí, občas pomůžou kamará-
di. A tak se postupně rodí „středověké“ šat-
stvo pro účastníky tábora, vlastně i pro mě, 
když mám představovat krále Jiřího. Plán 
cesty se čtyřiceti devíti body na  mapě Ev-
ropy, z nichž každý bod představuje město, 
kterým poselstvo vedené Lvem z Rožmitálu 
prochází. Jsou města, ve kterých se výprava 
zastaví. V naší hře o délce zastávky rozhodo-
vala hrací kostka, která mohla rod posunout 
o  několik políček dopředu, ale také hodně 
zabrzdit v dalším postupu. Jo a tu mapu ma-
lovala naše „mamina“. Jak jste si určitě všimli, 
neměli jsme letos oddíly. Skupiny dětí před-
stavovaly rody. Naše původní myšlenka, že 
rody budou vycházet z dějinné skutečnosti, 
vzala za  své ve  chvíli, kdy jsme se podívali 
na  jejich erby. Jen si zkuste namalovat na-
příklad erb Rožmitálských, Švamberků nebo 
Žehrovských. To by na  rodovou vlajku těž-
ko namalovali vedoucí, ale my to chceme 
od  dětí. A  tak přiznáváme, že některé rody 
byly vymyšlené a  ani jejich erby neodpoví-
dají historické pravdě. To naši táborníci vědí 
a už nám to i odpustili.

Jednotlivé hry „táborovky“ vycházely 
z jednotlivých kapitol knihy Z Čech až na ko-
nec světa nebo jejich částí. Výprava putovala 
po  pevné zemi, ale musela překonat velké 
řeky a několikrát také moře. I proto jsme tři 
hry umístili na vodu. Ještě štěstí, že v té době 
neznali letadla, ba ani balóny a  vzducholo-
dě. To fakt nevím, jak bychom si s tím poradi-
li. No ale – když jsme hráli tábor kosmonautů 
a simulovali stav beztíže, asi bychom to ně-
jak dali nebo něco vymysleli…

pokračování na straně 25
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Co všechno se dá dnes jíst…
Popisovat celý průběh tábora by dalo 

na celý seriál a možná by to počtem dílů pře-
konalo i Slunečnou. Tak se vám, vážení čte-
náři, pokusím popsat několik her a činností, 
které se nám povedly, a  také alespoň dvě 
soutěže, které jsme nedohráli, anebo vůbec 
ani nezačali. Hned první úkol táborové hry 
s názvem „Balíme“ dal našim rodům zabrat. 
Zabalit věci jednomu z táborníků do krosny 
na  sedmidenní výšlap, připravit jídelníček 
na tři dny tak, aby se suroviny nezkazily. No, 
nedopadlo to úplně dobře. Že třeba může 
pršet a nebudu se mít do čeho převléknout 
či přezout, to není důležité. Asi by se vše su-
šilo, protože zápalky, sekerky či nože zabalili 
všichni. S tím jídelníčkem jsme se překvapili 
vzájemně. Jednak proto, že dalším úkolem 
táborníků bylo vybrat z  jídelníčku den, po-

dle kterého budou o  tři dny později vařit 
v kotlíku, a napsat seznam surovin, které jim 
na tento den máme zajistit. Copak, my jsme 
zajistili, ale ono smažit nebo péct rybu bez 
kousku tuku, to není to pravé ořechové. Jiný 
rod pojal jídelníček po vojensku a vyřešil vše 
celodenní stravou Trek’n Eat. To zase bylo 
překvapení pro mě, protože jsem netušil, že 
něco takového existuje. Za mých vojenských 
časů jsme dostávali několik konzerv v balíč-
ku, takzvaná kádéčka. Ještě že nás neznalé 
uvedl Marek do obrazu. Stejně jsem nevěděl, 

kde bych takovou věc sehnal, a tak jsme vy-
jednali s táborníky, že jim zajistíme suroviny, 
které by konkrétní balíček obsahoval. Nutno 
přiznat, že táborníci vaření v přírodě zvládli 
a nikomu po jídle ani nebylo špatně, ale ně-
kdy to bylo opravdu na hraně. Navečer byli 
všichni odměněni pizzou, která sice značně 
zasáhla do  rozpočtu na  stravu, ale pohled 
na „sarančata“ za ty prachy určitě stál. Když 
už jsem u  jídla, tak ještě jedno překvapení 
jsme táborníkům připravili. Poslední večer 
jsme proměnili jídelnu ve  středověkou krč-
mu s nezbytnou slámou na zemi. Kuchařky 
připravily pečená kuřecí stehna, špízy, masa, 
zeleninu, ovoce, chleby krájené i  pečivo 
na lámání. My jsme do „hodovní“ síně připra-
vili mísy s vodou, ručníky. Jedlo se zásadně 
jenom rukama a kosti se z provozních důvo-
dů házely na zem před sebe. Z pochopitel-
ných důvodů bylo víno nahrazeno ovocnými 
šťávami. Že se táborníci pustili do jídla s ver-
vou, o tom snad nikdo nepochyboval. Horší 
to bylo s  odhazováním kostí na  zem, to se 
z počátku některým příčilo, ale postupně se 
zapojili všichni, i když se po očku rozhlíželi, 
jestli někdo nekouká, a  pak šup a  kostička 
byla pod stolem. Ta hostina trvala dlouho 
do noci. To už dávno plápolal závěrečný tá-
borák, ale kdo měl hlad nebo chuť, mohl ho-
dovat do sytosti. Toho využívali hlavně starší 
táborníci, kteří vydrželi u  táboráku dlouho 
přes půlnoc.

Ne každá hra se podaří
Jak už jsem uvedl v úvodu, jsou hry, kte-

ré se nepovedou nebo nedohrají. Jednou 
z  nich byla hra na  vodě, v  níž šlo v  našich 
představách o  jednoduchou záležitost. Dvě 
posádky lodě se mají přetahovat pomocí 
lana. Hranice byly vyznačeny bójkami. Je-
nomže se nám nepodařilo jednotlivé po-
sádky u  bójek „ustálit“, aby k  přetahované 
mohlo dojít. Buď nám lodě z prostoru vyhá-
něl vítr, nebo vodní proudy, se kterými jsme 
na  rybníce přece jenom nepočítali. Nutno 

dodat, že náhradní hra nazvaná Velkou 
vodní bitvou táborníky uspokojila. Sádro-
vá vajíčka zabalená v  ubrousku, převázaná 
provázkem a  uvázaná na  hrazdu se shazují 
vodou pomocí injekčních stříkaček. Samo-
zřejmě že proti sobě bojují dvě družstva a ne 
vždy se proud vody trefí do správného vajíč-
ka, ale zasáhne vajíčko, nebo dokonce hráče 
soupeře. Vyhrává sice tým, který shodí dřív 
vajíčka své barvy, ale zmáchaní jsou k velké 
radosti diváků nakonec všichni hráči. Druhá 
hra, kterou jsme přerušili a  dohrávali jsme 
jen její druhou část, se jmenovala Zlaté rou-
no. Byla nejnáročnější na přípravu a bohužel 
se tu sešlo, že chybu dělali vedoucí, když ne-
dodrželi přesné pořadí návštěv jednotlivých 
stanovišť, a i hráči, kteří jednak nedodrželi in-
strukce, jak mají na trati postupovat, jednak 
ještě přehlédli stanoviště, která byla umístě-
na mimo cesty. V této situaci nebylo možné, 
aby jednotlivá družstva došla do  cíle. Hra 
byla přerušena a dohrávala se pouze druhá 
část, která spočívala v  ukládání průkazních 
lístků na  určené místo. Nepovedené hry se 
samozřejmě musí také vyhodnotit mezi ve-
doucími a alespoň se stařešiny rodů, když už 
se neomluvíme všem táborníkům. O to větší 
radost máme, když se hra povede a všichni 
si ji užijeme. Mezi takové patřila noční hra 
Přenos svíčky. Úkolem rodu bylo zapálit 
svíčku, nakapat vosk na dno ešusu a svíčku 
na dno přilepit tak, aby překonala transport 
ze startu do cíle. Ešus se zapálenou svíčkou 
předávají hráči jako štafetu. Hráč, který ešus 
předá, jde před ostatní spoluhráče a takto se 
vytváří nekonečný řetěz až do  cíle. Musím 
ještě doplnit, že se do  ešusu po  přilepení 
svíčky ke  dnu nalije určené množství vody. 
Pokud svíčka spadne nebo zhasne, vodu 
z ešusu hráči vylijí, dno vysuší a pokračovat 
mohou až po  opětném přilepení zapálené 

pokračování ze strany 24
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svíčky ke  dnu. Samozřejmě že od  prvního 
předání ešusu jako štafety běží družstvu 
čas do chvíle, kdy jej položí na určené mís-
to v cíli. Náročné, napínavé, krásné – takové 
bylo hodnocení dětí.

Na rybník vyrazili i naši hosté
Každým rokem umožníme dětem přespá-

ní pod širým nebem. Letos se k nám přidaly 
také děti z příměstského tábora z Kopidlna. 
Společně absolvovaly cestu z tábora do Stře-
vače na hřiště. Naše děti na místním rybní-
ce plnily další úkol táborové hry. Pravidla 
jednoduchá – posádka lodí obepluje bójku 
umístěnou několik metrů od břehu. Jenom-
že veslaři mají zakryté oči a cestu řídí navigá-
tor. Navíc jsou současně na vodě tři lodě a je 
víc než jasné, že si navzájem překážejí. To vše 
se děje pochopitelně na čas a vítězí rod, kte-
rý splní úkol nejrychleji. Plavbu po rybníce si 
vyzkoušeli i naši hosté. A vůbec nevadilo, že 
se na rybník snášely kapky deště. A pak rych-
le na hřiště do Střevače, kde táborníky čeká 
další překvapení. Pozvali jsme totiž skupinu 
historického šermu z Jičína, která předvedla 
něco ze svého umu. Umí toho hodně a ještě 
do programu zapojili i několik dětí. A nejen 
to, po  vystoupení si děti mohly vyzkoušet 
drátěné košile, meče a další zbraně. Buřtíky 
se opékaly až za tmy a jen málo dětí zhlédlo 
film o rytířích, který jsme večer promítali, až 
do konce.

Samí rytíři a dvorní dámy
Bojovky, tedy bojové hry, ke kterým patří 

různé honičky, do  nichž jsou zapojeni i  ve-
doucí a  instruktoři, patří k  nejoblíbenějším 
činnostem v  táboře. Dají se ještě vylepšit 
plastovými míčky, které jsou využívány jako 
munice, nebo již zmíněnými injekčními stří-
kačkami, které se plní vodou jako střelivem. 
Vždycky se po táboře dovídáme, že bojovek 
máme zařazovat víc a nejlepší hry jsou, když 
táborníci honí a „likvidují“ vedoucí. I takové 
hry se letos hrály a  jako tradičně jich prý 
bylo málo. Zato jsme měli v táboře plno ry-

tířů a  dvorních dam. Obřad pasování rytířů 
a přijímání dvorních dam ke dvoru proběhl 
v polovině tábora. Každý nový rytíř obdržel 
po obřadu glejt s novým rytířským jménem. 
Při přijímání dvorních dam ke dvoru nechy-
bělo ani políbení ručky a rovněž ony získaly 
glejt opravňující je u  dvora pobývat. Další-
mi listinami, které obdržely jednotlivé rody, 
byly průvodní listiny Fridricha III. a manželky 
Jiřího z  Poděbrad královny Johanky, sestry 
Lva z  Rožmitálu. Tyto listiny skutečně pro-
vázely výpravu po  Evropě a  pomáhaly jim 
otevírat brány měst a přístup k panovníkům.

V cíli čekal sladký poklad
Poslední hrou táborového programu bývá 

zpravidla honba za  pokladem. Je poměrně 
náročná a  děti využívají znalosti, které bě-
hem tábora načerpají. Pro hru se využívá 
mapa, buzola, různé šifry a další tábornické 
dovednosti, kterými musí na čtyř- až šestiki-
lometrové trati potvrdit, že se něco v táboře 
naučily. Letos jsme mapu pro závěrečnou 
hru nepotřebovali. Trasu určoval šipkový 
itinerář. Tedy jakýsi plán, který rodům říkal, 
že po  určeném počtu kroků dojdou na  kři-

žovatku určitého tvaru a  šipka jim ukáže, 
kterým směrem se vydat. Po  trase si týmy 
zapisují indicie, které je dovedou k cíli, tedy 
k  pokladu. Truhlička s  pokladem byla plná 
bonbónů a dalších sladkostí, které měly dě-
tem vynahradit deficit sladkostí, protože ro-
diče měli velmi omezené možnosti dobroty 
předat – návštěvy se nekonaly – a v průběhu 
tábora si sladké odměny musely děti zaslou-
žit.

Takhle nějak probíhal letní tábor v Bukvi-
ci. To ale není poslední aktivita, kterou pro 
děti letos připravujeme. Na  poslední ví-
kend v  září připravujeme podzimní setkání 
a v květnu, to už bude vlastně v příštím roce, 
bychom rádi uspořádali jarní víkendovku. 
Program bývá pestrý. Od  dílniček přes hry 
na hřišti až po bojové hry v lese. Spí se po-
chopitelně v  budově. A  to v  místnosti, kte-
rou využíváme v  době tábora jako jídelnu. 
Informace zájemcům samozřejmě sdělím 
a už víme i termín příštího tábora. Uskuteční 
se 17.–30. července 2022.

O své zážitky z letního tábora v Bukvici  
se podělil Jiří Machula
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Tábor Kopidlenských žížalek:  
týden tvoření, pohybu a her i s výletem

Další léto se neslo v duchu příměstské-
ho táboření Kopidlenských žížalek a  dětí, 
které nám byly svěřeny. Společně jsme 
si užili tábor s  heslem „Od  všeho trochu“ 
v prostoru Kulturního a vzdělávacího cen-
tra v  Kopidlně v  termínu od  12. do  16.  7. 
Dětí bylo opět mnoho a to nám všem dělá 
obrovskou radost a  velmi nás těší důvěra 
rodičů v nás.

V  letošním roce se povedlo poskládat 
bezva partu moc hodných dětí, které s ra-
dostí a  nadšením plnily připravené úko-
ly. Našly se i  ne příliš oblíbené činnosti, 
jako například ranní rozcvička. Proto byla 
na  programu každý den. :) Je možné, že 
některé děti ji na půl oka prospaly, protože 
o  prázdninách se vstávat nikomu nechce, 
náš tábor totiž začínal už v  8 hodin. Na-
konec se nám podařilo z  rozcvičky udělat 
prima zábavu, protože takovou rozcvičku 
vsedě u  stolu kvůli deštivému počasí jen 
tak někdo nezažije, a  hodně jsme se na-
smáli. Ovšem i  přes občasnou nepřízeň 
počasí jsme si dokázali poradit a přizpůso-
bit program ke spokojenosti všech.

Letošní tábor probíhal tradičně v duchu 
tvoření, sportovních aktivit, pohybových 
her, výletu a dobrého jídla. První táborový 
den děti tvořily obrázek, dle svého výběru, 
metodou tzv. pískování. K našemu překva-
pení to velmi bavilo i  kluky a  na  svět při-
šlo velké množství mistrovských výtvorů. 
V úterý bylo obrovské vedro. Děti ale vyu-
žily kaluž, která zůstala po dešti pod hou-
pačkou, a měly takové přírodní koupaliště. 
Opět se i  sportovalo a  tvořilo. Tentokrát 
jsme tvořili rámeček na  fotku a  malovalo 
se na  kamínky tzv. ubrouskovou meto-

dou. Po  obědě byla za  odměnu zmrzlina 
v  místní cukrárně a  na  závěr dne si děti 
užily bublinkovou party a samy si zkoušely 
udělat obrovské bubliny. Středa nám při-
nesla právě ten zmíněný déšť, ale nám to 
nevadilo a pustili jsme se do tvorby lapače 
snů, některé děti pracovaly s  dopomocí, 
některé to krásně zvládly samy. Po obědě 
se počasí umoudřilo, a  my mohli vyrazit 

na plánovaný výlet do Hravého Poníkova. 
Tady se děti pobavily se zvířátky na  stat-
ku. Mohly si je pohladit, pochovat. Zkusi-

ly si vykartáčovat poníka, který je potom 
za odměnu pěkně povozil. Cestou zpět se 
projevila únava, a  autobus vezl plno spí-
cích dětiček. Ty to ovšem přes noc dohnaly 
a ve čtvrtek přišly zase ve vší síle. Takže nic 
nebránilo tomu, vyrazit do  parku na  sto-
povanou, která děti prověřila ve  školních 
znalostech, tajence, dopravních značkách 
a schopnosti společně pracovat. Po obědě 

si tvořily destičky na vzkazy pomocí lepení 
a  razítek. A  opět se to všem dětem velmi 
podařilo. Pátek, poslední táborový den, 
a opět bylo vedro. Na pískovišti vznikla do-
konalá vodní přehrada a na řadu opět při-
šly pro velký úspěch obří bubliny a zmrzli-
na. Dětem byly předány diplomy za účast 
společně s výrobky, které v průběhu celé-
ho týdne tvořily.

Celý týden byl strávený ve  velmi pěk-
né atmosféře. Děkujeme všem rodičům, 
že nám děti svěřili, a  i  dětem samotným. 
Velké poděkování patří zahradnické ško-
le, především skvělým kuchařkám, které 
se celý týden staraly o  spokojená bříška 
v  podobě báječných obědů. Děkujeme 
za  úžasný a  milý přístup! O  veškeré sva-
činky se starala Šárka Slavíková, a tak patří 
velké díky i  jí! Dále bych ráda poděkovala 
Verče Žižkové, Irence Nazarenkové a  Páje 
Zarycké, které společně se mnou zajisti-
ly program celého tábora. Také rodinám 
za obrovskou podporu, protože bez ní by 
to nešlo. A  v  neposlední řadě také děku-
jeme městu za  možnost využití prostoru 
KVC, které je nám krásným zázemím již 
druhý rok. Děkujeme a těšíme se na někte-
ré z našich dalších akcí.

Za Kopidlenské žížalky Kateřina Lánská
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Zábavné úterky se skřítkem 
a knihovnicí Míšou

Knihovna Kopidlno pořádá pro děti každé 
třetí úterý v měsíci „Zábavné úterky se skřít-
kem a knihovnicí Míšou“.

První zábavné úterý děti otálely, ale dru-
hé zábavné úterý se již knihovna zaplnila 
malými zvídálky. Skřítkovi se rozzářila očička 
a knihovnice Míša měla z návštěvy dětí také 
velikou radost.

Děti se dostavily s dobrou náladou, která 
jim po celou naši zábavnou hodinku vydrže-
la. Dětské oddělení se změnilo na  zábavný 
koutek, kde si děti vybraly písmenko, které 
se jim nejvíce líbilo, a  to si vybarvily svojí 
oblíbenou barvou. Podle svého písmenka 
si děti zvolily autora (např. L – autorka Lo-
mová) a  od  vybraného autora si poté vy-
braly knížku, která je zaujala. Každý malý 
čtenář přečetl kousek textu z vybrané knihy 

Připravujeme:

 » Václav Čtvrtek – výstavka dokumentů z fondu knihovny (k letošnímu 110. výročí 
narození spisovatele) + přednášky pro děti (po celý týden)

 » Aranžérský kurz nejen pro začátečníky – 7. října 2021 od 16.00 hodin – 
podzimní vazba a dýňové aranžmá / vstupné 50 Kč / kurzem nás provedou 
studenti zahradnické školy s vedoucí (materiál bude připraven)

 » Černobyl – spící peklo (informace na plakátu)

 » Křížovkářský týden

 » Amnestie dlužníků a přihlašování nových čtenářů zdarma

Sledujte webové stránky knihovny www.kopidlno.cz a facebookový profil 
Kopidlenské listy, na kterých budou zveřejňovány bližší informace.

a  po  přečtení převyprávěl knihovnici Míše, 
co ho v knize zaujalo. Nakonec děti nakres-
lily svoji oblíbenou pohádkovou postavu. 
Za své úsilí malí čtenáři obdrželi odměnu.

Knihovnice Míša seznámila zábavnou for-
mou malé čtenáře s uspořádáním knihovny. 
Děti se například dozvěděly, jaká oddě-
lení v  knihovně naleznou, jak jsou řazeny 
knihy, co znamená barevné označení štít-
ků na  hřbetech knih, co si dalšího mohou 
v knihovně půjčit kromě knih.

V závěru zábavného úterka děti nakreslily 
našeho skřítka a  daly mu jméno dle svého 
uvážení.

Skřítek a  knihovnice Míša se na  vás 
všechny opět moc těší při dalším zábavném 
úterku. 

(kl)

Švejk tématem 
LiStOVáNí v Kopidlně

Kulturní a  vzdělávací centrum 
a  knihovna Kopidlno pořádaly dne  
7. 8. 2021 od  18 hodin malé divadelní 
představení – scénické čtení Švejk (Ja-
roslav Hašek). Akce proběhla na zahra-
dě u KVC. S čím jiným vyrazit na turné 
po rozvolnění a téměř roce a půl izolace 
než právě se stále aktuálnějším Švej-
kem a  jeho osudy. S  pořadem přijelo 
LiStOVáNí a nikoho z přítomných určitě 
nenudilo. Účinkovali Alan Novotný a Jiří 
Ressler.                                                          (kl)

Knihovna Kopidlno pořádá
TÝDEN KNIHOVNY 4.–10. října 2021
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Snažím se přenést na papír radosti i smutky,  
které jsem zde prožila
Lucie Martínková o psaní i dětství na Kopidlensku 

Dočetl jsem se o ní v srpnovém čísle Časo-
pisu autorů Jičínska, který vydává MUDr. V. 
Franc. Píše o ní:

Lucie Martínková (*1997 v Jičíně)
Od  narození její srdce tíhne k  pohádkové-

mu městu Jičínu, kde prožila nejdůležitější 
roky svého života a kam se rozhodla v dospě-
losti odstěhovat. Vystudovala zde Lepařovo 
gymnázium, poznala nové lidi, díky kterým 
se rozhodla otevřít se světu a prostřednictvím 
svých literárních počinů vypustit své zkuše-
nosti a názory.

Doufá, že díky nim pomůže alespoň jedné 
osobě začít věřit v  sebe samu a  ukáže, že ni-
kdy není nic tak černé, jak se zdá. V  loňském 
roce poprvé vytáhla ze šuplíku své příběhy 
a  snaží se rozdávat radost a  podporu lidem, 
jejím snem je vydat si svou rozepsanou knihu. 
Účastnila se zatím dvou literárních soutěží, 
z nichž jednou je Řehečská slepice, které by se 
ráda účastnila i v budoucích letech.

Ráda naslouchá lidem okolo, pozoruje, pro-
chází se po městě i na vesnici a čerpá inspira-
ci. Je toho názoru, že nic se nemá uspěchat 
a  každý nápad musí uzrát. Četnou inspirací 
je pro ni vesnička Mlýnec či Dolany v  okrese 
Jičín, kde strávila velkou část svého dětství 
a dospívání.

Zmínka o Mlýnci mne inspirovala k tomu, 
že jsem ji zkusil na  Facebooku vyhledat. 
Ozvala se obratem a  překvapilo mne, že ji 
vlastně znám. Vídal jsem ji jako děvčátko, 
které bývalo na  prázdninách u  svých pra-
rodičů, hned na  kraji Kamenské hráze, ve-
dle Pešavových. Požádal jsem ji o rozhovor 
a ona mně vyhověla. Věřím, že si stejně tak 
jako já dobře počtete. A panu Francovi dě-
kuji za upozornění a inspiraci.

Prosím představ se čtenářům: odkud 
jsi, co chceš napsat ze svého dosavadního 
života a jaký je tvůj vztah ke Kopidlnu?

Zdravím čtenáře Kopidlenských listů a dě-
kuji za  možnost se jim představit. Je mi 24 
let a  pocházím z  Pševse. Do  Kopidlna jsem 
chodila na základní školu. Momentálně jsem 
zaměstnaná a mám na starosti administrati-
vu a obchod v jedné jičínské rodinné firmě. 
Mezi mé největší záliby patří četba a  psa-
ní příběhů, ke  kterým mne inspiruje zdejší 
okolí. Například vesnička Mlýnec nebo Do-
lany, kde jsem trávila v dětství mnoho času. 
Snažím se přenést na papír radosti i smutky, 
které jsem zde prožila. Místní krajinu pova-
žuji za velmi inspirativní. Vždy mě fascinoval 
přímo nebeský klid v Mlýnci a velebný ryb-
ník Zrcadlo.

Kdy a jak ses dostala k literárním poku-
sům a kdo tě k nim vedl a radil ti?

Od  mala jsem ráda četla a  toužila jsem 
vytvořit si nějaký svůj svět, svůj příběh. 
S  pokusy psát jsem začala už jako 
malá a  je možné, že se nějaký 
nápad z  dětství budu snažit 
zakomponovat do  svého bu-
doucího díla. :) To, že píšu, 
dlouho nikdo nevěděl. Psala 
jsem jen do šuplíku a s „kůží 
na  trh“ jsem šla teprve ne-
dávno. To, když jsem napsa-
la vánoční příběh – Vánoční 
kouličky. Vypráví o  Stázině, 
která zdobí stromeček a s ka-
ždou pověšenou koulí si vzpo-
mene na  některé z  posledních 
Vánoc. Vždy se o  nich stala nějaká 
tragická událost. Přesto neztrácela na-
ději, že jednou prožije své vysněné Vánoce. 
Na jednotlivých příbězích je znát, jak se vy-
víjel její charakter a jak postupně dospívala. 
Příběh jsem rozeslala několika zájemcům 
přes sociální sítě a  jejich zpětná vazba mě 
povzbudila dál tvořit. Prolíná se zde součas-
nost a minulost. Čtenáři to bylo hodnocené 
jako milé vánoční dílko. Psali mi, že si koli-
krát vzpomněli z příběhu na nějaké podob-
né své situace.

Co považuješ za svůj dosavadní největ-
ší literární úspěch a jaké cíle máš do bu-
doucna?

Za úspěch jsem považovala, že mě oslovil 
pan MUDr.  Franc, v  našem 
kraji známý literát z  Nové 
Paky, s tím, že mi zařadí po-
vídku Pražští holubi do sou-
těžního sborníku Řehečské 
slepice. Soutěže jsem se le-
tos prvně účastnila a nabíd-
ka k  představení se v  jeho 
literárním časopise ČAJ mi 
otevírala dveře k  další spo-
lupráci. Za svůj další úspěch 
považuji projekt na  mém 
knižním Instagramu, zamě-
řený na  podporu českých 
autorů, jako je například 
Tereza Barvíková Marková 
(Něco si přej! a  Přej si zno-
vu!), která si mě vybrala 
jako svou betačtenářku, což 
je čtenář, kterého si vybere autor k  četbě 
před odesláním knihy do  nakladatelství. 
Betačtenáři mu napíší připomínky, upozor-
ní na  hrubky, co jim v  tom připravovaném 
díle chybí apod. Dále jsem tam poznala Nelu 

Klasovou (Stín z minulosti), Annu Šulákovou 
(Fialová, Vězení) nebo Tess M. Puffrovou 
(Ztracená láska). Jsou to všechno autorky, 

které napsaly jednu nebo více knih, 
a jejich knihy se již prodávají v knih-

kupectví. Všechny jsem poznala 
přes Instagram, kde jsou v kon-

taktu s  ostatními. Souhlasily, 
abych je na svém profilu sdí-
lela, a  napsaly mi tam něco 
o sobě, zaslaly mi nějaká svá 
díla. S Nelou Klasovou budu 
na svém profilu chystat sou-
těž o  její podepsanou knihu 

a  souhlasily i  s  tím, abych je 
zde uvedla. Co se týče mých 

plánů do  budoucna, mám ro-
zepsanou povídkovou knihu, kte-

rou bych ráda vydala. Určitě se ne-
bráním spolupráci a ráda bych se začala 

věnovat i korektuře textu.

Máš svůj literární vzor a  jakou formu 
psaní preferuješ?

Moje dvě nejoblíbenější autorky jsou 
Agatha Christie a J. K. Rowling, a co je pře-
kvapivé: ani jedna nepíše žánr, kterému se 
já věnuji. Nikdy bych nedokázala vymyslet 
tak poutavou detektivku a vytvořit propra-
covaný magický svět. Literární vzor, co se 
týče mého psaní, nemám. Snažím se hodně 
pozorovat okolí, vše si sama zažít a popiso-
vat skutečné emoce. Moje příběhy jsou čas-
to inspirovány skutečnými událostmi. Jak 
jsem již zmiňovala, často do  příběhu zasa-

zuji reálné prostředí, takže 
je možné, že čtenáři bude 
popisované místo povědo-
mé. Nejvíce mi sedí kratší 
příběhy z  reálného světa, 
s rychlým spádem děje.

Máš svého korektora či 
pomocníka, kterému dů-
věřuješ?

Svoje díla konzultuji pře-
devším se svojí talentova-
nou kamarádkou Zuzkou 
Kočkovou, která je kopid-
lenskou rodačkou. Sama se 
věnuje psaní, má bohatou 
slovní zásobu a  má cit pro 
literaturu. Umí vznést kon-
struktivní kritiku a její slova 

si ráda vezmu k srdci. Tímto ji zdravím a dě-
kuji za konzultace, ale i podporu.

Ptal se Oldřich Suchoradský, 
foto přidala Lucie Martínková

Fotografie z letošních prázdnin.
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Rozloučení 
s prázdninami v režii 
Kopidlenských žížalek

V pátek 27. srpna se konala v areálu Auto 
klubu již tradiční akce Kopidlenských ží-
žalek – Rozloučení s  prázdninami. Dětem 
byly k dispozici dva skákací hrady, malování 
na obličej, barevné pramínky do vlasů, tvoři-
vá dílnička, kde si děti samy vyrobily krásné 
lapače snů, a fotokoutek se slušivými doplň-
ky. Odpoledne nám zpestřily i veselé animá-
torky Gábina a  Katka se svým hodinovým 
vystoupením, kde děti zapojily do  zpěvu, 
tance a soutěžení. I přes nepřízeň počasí akci 
navštívilo 80 lidí. Občerstvení zajistili místní 
fotbalisti. Jim i Auto klubu Kopidlno děkuje-
me za spolupráci.

Kopidlenské žížalky

Vzpomínky Marušky Hlouškové
Moje svatba

Moje svatba, ta skutečně chybu neměla, co můžete v Krkonoších čekat koncem února.

Nastávající tchyně mně syna dáti nechtěla a všemožně tomu bránila.

K oddavkám na jilemnickou radnici jsme přijeli později o celou hodinu.

Po obřadu na náměstí se přehnal Krakonoš, velký vládce Krkonoš.

Málem mi odnesl závoj a zasypal nás všechny pěknou vánicí.

Tím to ovšem neskončilo. Nad Poniklou v Dolečku vítr zavál ráno sjízdnou silničku.

Horáci to bez problémů projeli, ale krajáci tam zůstali.

Zakročili ponikelští jezeďáci, co je pásákem k našemu domu dotlačili.

Ten, kdo neměl šálku nebo čepici, měl namrzlou palici.

Jídla a pití jsme měli dost, a dostal každý host, i ti dva řidiči nezvaní, co byli samozřejmě pozvaní.

Všichni se najedli, napili, jenom tchyně vše odmítala, to asi proto, že přišla o nejstaršího syna.

Nikdy mně nakloněna nebyla a vůbec nevím, jaká byla příčina.

Krajáky odtáhl zase pluh zpátky a my jsme slavili, jak už to na správné svatbě bývá.

Svatební noc za moc nestála, neboť jsme měli v našem domě noclehárnu.

V Krkonoších přece nikdo nikoho nevyžene do vánice.

A my dva jsme to mockrát za těch 55 let dohonili a vůbec jsme se neošidili.

Krakonoš tou metelicí měl pro mne výstrahu, že život jednoduchý mít nemohu.

Žili jsme, jak nejlépe jsme uměli, a nudu jsme spolu určitě neznali.

Kdo z vás se může pochlubit, že o takovém osudovém kroku píšou v okresních novinách?

Já za to opravdu nemohu.

Ještě dnes se tomu zasměju, jak měl mě ten můj Ruda opravdu rád a jakou měl odvahu,  
horalku si vzít za ženu.

Maruška Hloušková
(poznámka: svatba byla 27. 2. 1965)

Silničáři zachránili svatbu, hlásá v roce 1965 
okresní tisk. Ano, šlo tehdy o  svatbu naší 
současné dopisovatelky Marušky Hlouško-
vé, která později zakotvila v  Kopidlně a  je-
jíž poutavé vyprávění ze života jste našli 
už v  několika předchozích číslech KL. Jak si 
můžeme všimnout v reprodukci z dobových 
novin, pozornosti tisku v týž den neušla ani 
nevalná sjízdnost silnic na Kopidlensku.
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Politika světu škodí
Pro spravedlnost nám má sloužit mozek, ale 

pokud není propojen s duchovním životem, tak 
to nefunguje, ba naopak. Většina lidí ho nepou-
žívá pro blaho, ale ku škodě. Za první republiky 
nám vládla v  politice většina lidí na  duchovní 
úrovni a  byli jsme na  špici Evropy, republika 
vzkvétala. Dnes jsme většinou bezduchý národ 
a ničíme vše, co bylo našimi předky vytvořeno. 
Duch-Bůh do  nás vstoupil hned po  narození, 
abychom mohli dýchat a  žít, a  provází nás až 
do posledního vydechnutí. Očekává spolupráci 
s naším tělem. Pokud to lidé dokážou pochopit 
a využít tím duchovní podporu, ve které je zá-
klad vzájemná láska a  pokora, jsou mnohem 
slušnější, lidštější než ti, kteří dokazují svoji sílu 
drzostí, která nikdy nevede k dobré budoucnos-
ti a ke štěstí. Záleží jen na nás, jak umíme boží 
milosrdenství využít, ať již vědomě, či nevědo-
mě, ve  svém životě jak pro sebe, tak pro celou 
společnost.

Naši předkové ke  svým úspěchům používali 
heslo „bez božího požehnání marné naše na-
máhání“. Bůh byl vždy na prvém místě. My lidé 
jsme tento svět nestvořili, máme ho jen na ně-
jaký čas propůjčený, svým chováním ho mů-
žeme jen zničit. V dnešní době, kdy často vítězí 
lež a podvod, bych chtěl ukázat, jak se také žilo 
v nedávné době, těsně po válce, kdy byl oddech 
od politických stran.

Když skončily hrůzy druhé světové války, tak 
Rudá armáda vytlačovala německou armádu 
také přes naše území, i  v  Židovicích se několik 
dní zdržela. Byli to velmi přátelští lidé. Vojá-
ci spali v  sokolovně a  důstojníci u  lidí. U  nás 

v  kuchyni spal na  zemi také jeden, my děti 
jsme zjistily, že má pod polštářem pistoli. Když 
docházelo vojákům jídlo, tak jim otec věnoval 
na  zabití jalovici. Parcelovali ji na  návsi pod 
kaštanem. Obec uspořádala společnou taneční 
veselici. Na  úžasnou radost lidí, že nás Rusové 
osvobodili, nikdy nezapomenu. Konec války 
sledovali chlapi také v  hospodě, kde rozhlas 
měli v  rukou Němci. Když se ozvalo v  rozhlase 
ruské hlášení, chlapi vynesli obraz Hitlera před 
hospodu a  tam ho rozšlapali. Nastala přátel-
ská atmosféra, lidé doufali, že je to nastálo. 
Němečtí vojáci vzteky zuřili při ústupu, a kdo se 
jim dostal do cesty, toho zastřelili. Nezbylo jim 
však nic jiného než se vzdát. V Jičíně byli v za-
jateckém táboře a  po  krátkém čase mohli být 
použiti pod dozorem na různé práce. Otec měl 
větší hospodářství, a tak si pro jednoho vojáka 
do Jičína dojel. Dal jim tam otázku – kluci, kdo 
jste měl již kosu v ruce? Hlásil se voják jménem 
Rudolf. On byl velmi vděčný za to, že již nemusí 
být vojákem, choval se velmi přátelsky. Snažil 
se dělat všechny práce v  zemědělství poctivě, 
i  když to nikdy nedělal. Zvládal velmi dobře 
všechny práce na poli, včetně kosy, ale i v chlé-
vě. Byl velmi svědomitý a  charakterní člověk. 
Získal si u otce takovou důvěru, že mu otec do-
volil, aby navštívil svoje rodiče. Bylo to však vel-
ké riziko. Půjčil mu svoje pánské kolo. Vím, že jel 
přes Dvůr Králové do dřívějšího pohraničí. Když 
se však nevracel v  dohodnutou dobu, otec byl 
již velmi nervózní. Vrátil se o něco později, otec 
mu nadával, on řekl: Pane hospodář, když jsem 
řekl, že se vrátím, tak kdybych měl po kolenou 

přilézt, tak se vrátím. Byl u  nás asi rok, pak se 
vrátil do Německa, bydlel v bytovce ve Wolfenu. 
Udělal si pedagogické vzdělání a  učil v  místní 
Filmfabrice. Často nám psal a jezdil k nám tra-
bantem na návštěvy. Pozval nás také do Wolfe-
nu. Spali jsme u něho v bytovce, já s manželkou 
spal v  jejich ložnici, otec a  švagr v  pokoji. Kde 
spali oni, nevím. Ráno jsme měli na  chodbě 
všichni vyčištěné boty. Když přijel na  návštěvu 
a  otec již nežil, tak řekl, ještě se jedu rozloučit 
na hřbitov s hospodářem.

Toto jsou krásné lidské zážitky, chování 
normálních, slušných lidí. Když se asi po  dvou 
letech vzpamatovala politika, tak duchovní 
život normálních lidí byl opět převálcován fa-
natismem. Velmi mě mrzí, že většina politiků 
se dnes dívá na Rusko jako na nepřítele. Já jim 
však budu vždy vděčný za to, že nás osvobodili, 
neb bez jejich obětí bychom tu asi nebyli. Zde 
navštěvovali gestapáci jednoho člověka, který 
jim fandil, a plánovali, jak zde budou hospoda-
řit a vládnout. Lidé mají však v paměti rok 1968, 
kdy politika všechno pokazila a  nikdy nevyře-
šila. O  té katastrofě rozhodli bezduší tvorové 
na obou stranách.

Je škoda, že historii si každý režim přizpůsobí 
dle své potřeby a často se děti ve školách nedo-
zvědí skutečnou pravdu. Lidé neustále hledají 
pravdu a spravedlnost, ale ty bez pomoci vyšší 
moci nikdy nenajdou. Budeme se proto vzájem-
ně trápit čím dál víc.

Antonín Erben

Kanalizace a opravy komunikací 
opět tématem ve Pševsi

Tak jako v  letech minulých se i  le-
tos konala schůzka občanů obce, 
místních i  chalupářů s  pracovníky 
městského úřadu. Za  město byli pří-
tomni Ing.  Masáková, starostka, pan 
Machula, místostarosta, a pan Tomá-
šek.

Projednávaly se požadavky obce 
na  město. Nejvíce diskutovaným té-
matem opět byla kanalizace a  s  ní 
související opravy komunikací, 
na dalších místech bylo dětské hřiště, 
cyklostezka, sociální zařízení v bývalé 
požární zbrojnici a velká bolest obce, 
prodejna se základními potravinami.

V odpovědích pracovníků města se 
občané dozvěděli následující: Pokud 
budou žádosti o  dotace na  vybu-
dování kanalizace vyřízeny kladně, 
se stavbou by mohlo být započato. 
Po vybudování kanalizace se mohou 
opravit komunikace. Dětské hřiště je 
v současné době na uvážení osadní-
ho výboru. Dětí není v  obci mnoho, 

ale ani ty si nemají kde hrát a sporto-
vat. Největší bolest obce – prodejna 
potravin, která v současné době není 
reálná. Z  alternativ, které místní ob-
čané navrhují: Kamenná prodejna by 
se musela vybudovat, to v  současné 
době nepřichází v úvahu, nesplňova-
la by hygienické požadavky. Pojízdná 
prodejna, tu by občané nejraději, ale 
ani ta nepřichází v  úvahu. Zbývají 
jen nákupy do  tašky, které zajišťuje 
Charita. O této službě občané nic ne-
vědí, a tak se k ní zatím staví odmíta-
vě. Vedení města ale slíbilo schůzku 
s pracovníky Charity, kde by mělo být 
občanům vše vysvětleno. Dále se živě 
diskutovalo o  cyklostezce, která by 
byla kromě vlaku a státní silnice další 
spojnicí s  Kopidlnem. Na  programu 
bylo i  špatné třídění odpadu, kon-
tejner na  bioodpad a  údržba komu-
nikace za  mlýnem, kterou využívají 
soukromí zemědělci.

Jana Čtvrtečková inzerce

Nabízím
doučování angličtiny

pro všechny věkové kategorie 
a úrovně

Ivana – 736 222 463
e-mail Englishdaily@outlook.cz
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Telefonická krizová pomoc 
Centra duševního zdraví RIAPS
Co je telefonická krizová linka? 

Krizová linka slouží pro  osoby prožívají-
cí krizové situace, které představují ohro-
žení života či zdraví a  které nejsou osoby 
v  nepříznivé sociální situaci schopny řešit 
vlastními silami.

Kdo se může na telefonickou krizovou lin-
ku obrátit?

• Osoby s chronickým duševním one-
mocněním. 

• Osoby v nepříznivé sociální situaci, 
která vznikla v důsledku existence 
duševní poruchy (onemocnění schi-
zofrenního spektra, afektivní poruchy, 
neurotické poruchy a poruchy vyvola-
né stresem, poruchy osobnosti, poru-
chy příjmu potravy, duševní poruchy 
a poruchy chování vyvolané užíváním 
psychoaktivních látek).

• Osoby v krizi.
• Osoby v nepříznivé sociální situaci, 

která vznikla v důsledku působení 
akutního či dlouhodobého stresu.

Pomoc a  podpora krizové telefonické lin-
ky nejsou závislé na tom, zda volající vyu-
žívá některou z dalších služeb CDZ RIAPS.
Je telefonická krizová linka bezplatná?

Služba je ze zákona poskytována zdarma. 
Volající hradí  běžnou cenu telefonního 
hovoru. Pokud vám finanční situace brání 
v tom, abyste mohli čerpat službu, upozor-
něte pracovníka a požádejte ho, aby vám 
zavolal zpět. Maximální doba jednoho 
hovoru je 60 minut. Službu můžete využít 
opakovaně, pokud je to nezbytné.

Telefonická krizová linka může pomoci 
v případě, že:

• Prožíváte složitou situaci a potřebujete 
si o tom promluvit.

• Máte obavy o své duševní zdraví.
• Trápí vás úzkost, smutek, zažíváte 

něco, s čím si nevíte rady.

• Potřebujete o své složité situaci s ně-
kým mluvit.

• Cítíte se osamělí a potřebujete pomoci 
najít cestu k druhým.

• Pečujete o duševně nemocného a po-
třebovali byste si o tom promluvit.

• Potřebujete pomoc se zprostředková-
ním návazné služby. 

Jaké je poslání telefonické krizové linky?

Posláním je  pomoc při řešení krizových 
situací,  které představují ohrožení života 
či zdraví a  které nejsou osoby v  nepřízni-
vé sociální situaci schopny řešit vlastními 
silami.

Jaký je cíl telefonické krizové linky?

Pomoci klientovi vyřešit jeho nepříznivou 
sociální situaci, najít zdroje podpory v rodi-
ně a přirozené komunitě, podpořit doved-
nosti klienta při řešení nepříznivé situace 
a  předcházení dalším situacím, které by 
mohly představovat ohrožení zdraví a  ži-
vota.

Jak a  jaké služby telefonická krizová linka 
zajišťuje?

Telefonická krizová pomoc probíhá for-
mou rozhovoru  vedeného mezi klientem 
a  vyškoleným pracovníkem. Pracovník 
na  telefonu naslouchá, reflektuje, posky-
tuje informace, provází klienta jeho krizí, 
společně s  ním hledá cesty a  zdroje po-
moci v přirozené komunitě, podporuje ho, 
mobilizuje schopnosti a dovednosti klien-
ta, které mu pomohou krizi zvládnout.

Centrum duševního zdraví 
RIAPS Trutnov

Telefonická krizová pomoc:

+420 702 256 762

PÍSKOVIŠTĚ MUSÍ BÝT ČISTÁ V pískovištích na dětských hřištích u mateřské školy a u Kul-
turního a  vzdělávacího centra pracovníci Místního hospodářství provedli kompletní výměnu 
písku. Hygienické předpisy stanovují povinnost vyměnit písek jednou za dva až tři roky. Použitý 
písek musí mít příslušný certifikát.                                                                                                                                (kl)

16. 7. 2021 jsme se naposledy rozlou-
čili s dlouholetým členem a bývalým sta-
rostou Sokola Kopidlno bratrem Františ-
kem Brodským. Členové Sokola Kopidlno 
děkují za řadu let obětavé a tvůrčí práce.

Poslední sbohem, Fando.
Za členy Sokola Kopidlno Milan Šafler

Smutná zpráva

Třídění odpadů 
bude přísnější

Věčnou bolestí při zajištění úklidu 
ve  městě je opakované odkládání od-
padů na místa, kam nepatří - mnohá ta-
ková místa jsou monitorována kamera-
mi, takže viníci byli zjištěni. Letos došlo 
ke  změně právních předpisů v  oblasti 
odpadového hospodářství. Město nyní 
zpracovává analýzu nakládání s  odpa-
dy a v blízké době bude nuceno učinit 
opatření v oblasti třídění odpadů.      (kl)
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Klientům nabízíme:
• Poradenství a pomoc při orientaci na trhu práce, zprostředkování zaměstnání
• Rekvalifikační kurzy a vzdělávání v oblasti pracovního práva, finanční 

gramotnosti nebo soft skills
• Úhradu cestovních nákladů souvisejících s účastí na aktivitách nebo nákladů 

na hlídání dětí 
Zaměstnavatelům nabízíme:
• Mobilní tým ÚP ČR na pracovišti zaměstnavatele
• Rekvalifikace a vzdělávání nových i stávajících zaměstnanců 
• Příspěvek až 85 % nákladů na rekvalifikace nebo vzdělávání zaměstnanců
• Až 100 % nákladů na mzdy zaměstnanců po dobu jejich účasti na vzdělávání
• Příspěvek na mzdy nových zaměstnanců až 15 tis. Kč měsíčně po dobu 

až 9 měsíců

Obraťte se na nejbližší kontaktní pracoviště ÚP ČR. Zaměstnanci registrujte se 
na úřadu ještě před ztrátou zaměstnání jako ZÁJEMCI O ZAMĚSTNÁNÍ.  

Pro více informací a kontakty navštivte naše webové stránky, FB profil 
@uradprace.cr nebo pište na e-mail outplacement@uradprace.cz. 
Podrobnosti vám sdělí také zaměstnanci Call centra ÚP ČR na bezplatné 
telefonní lince 800 77 99 00.

OUTPLACEMENT

Obdrželi jste výpověď? Končí vám smlouva 
na dobu určitou nebo pracovní poměr dohodou? 
Hledáte nové zaměstnance nebo plánujete 
propouštění? 
Úřad práce ČR nabízí komplexní balíček aktivit pro propouštěné zaměstnance 
i pro zaměstnavatele.

Projekt Outplacement (OUT), reg. č. CZ.03.1.52/0.0/0.0/18_093/0017176.

Dešťová voda už nebude stát v příkopu V letním období je péče o zeleň náročná

Osadní výbor Mlýnec požádal o vyřešení opakujících se problé-
mů s odvodem srážkových vod z budovy bývalé školy. Z důvodu 
nedostatečného spádu otevřeného příkopu voda špatně odtéka-
la, zůstávala v příkopu, zahnívala a vzniklý zápach obtěžoval hlav-
ně obyvatele bydlící v  okolí. Pomohli pracovníci Místního hos-
podářství – příkop prohloubili, dali mu dostatečný spád, položili 
potrubí, zhotovili revizní šachtu, navezli ornici a naseli trávu.     (kl)

Mezi hlavní činnosti vykonávané pracovníky Místního hos-
podářství patří údržba veřejných prostranství a majetku města. 
V  letním období je věnována velká péče veřejné zeleni – trav-
naté plochy se musí několikrát posekat, květinové záhonky se 
musí zalévat, plít a někdy i postřikem ochránit před škůdci. To 
vše v Kopidlně i ve vesnicích.

Hřbitovy ve vesnicích jsou pečlivě udržovány tamními obyva-
teli, s nimiž má město uzavřeny smlouvy. O kopidlenský hřbitov 
včetně cestičky pro pěší vedoucí od KVC ke hřbitovu zvané „pá-
melník“ se starají pracovníci Místního hospodářství.                    (kl)



34 září 2021Kopidlenské listy

pokračování na straně 35

Zásahy kopidlenských hasičů
18 / 6. 6. 2021 / Kopidlno / Na likvidaci boda-
vého hmyzu, který ohrožuje domácí zvířata, 
byla naše jednotka přivolána v dopoledních 
hodinách (ohlášeno v  9:08 hod.) do  místní 
části Kamensko. Po  příjezdu na  místo udá-
losti a provedeném průzkumu bylo zjištěno 
rojení hmyzu pod střechou domu. Jednotka 
roj zlikvidovala pomocí odsavače a chemic-
kých prostředků. Následně se vrátila zpět 
na  svoji základnu. U  události zasahovala 
pouze JSDH Kopidlno.

19 / 16. 6. 2021 / Žlunice / K  dopravní ne-
hodě dvou osobních automobilů, které se 
čelně střetly, byla naše jednotka přivolána 
v  dopoledních hodinách (ohlášeno v  10:11 
hod.) za obec Žlunice. V době příjezdu naší 
jednotky na místo již u události zasahovaly 
HZS KHK PS Jičín a  HZS KHK PS Nový Byd-
žov. Naše jednotka provedla protipožární 
zabezpečení, pomohla transportovat paci-
enta do sanitního vozu a po zadokumento-
vání místa události dopravní policií provedla 
úklid komunikace. Po  dojezdu odtahové 
služby pomohla naložit havarovaná vozidla, 
dočistila komunikaci a  následně se vrátila 

zpět na svoji základnu. U události zasahova-
ly HZS KHK PS Jičín a PS Nový Bydžov, ZZS 
KHK Jičín a  Nový Bydžov, JSDH Kopidlno 
a Policie ČR.

20 / 17. 6. 2021 / Bartoušov / Ke střetu osob-
ního automobilu a  motorky byla naše jed-
notka přivolána v  odpoledních hodinách 
(ohlášeno 16:30 hod.) mezi obce Bartoušov 
a Jičíněves. V době našeho příjezdu na mís-
to již u  události zasahovala profesionální 
jednotka ze stanice Jičín. Naše jednotka za-
sahovat nemusela. Při nehodě došlo k  leh-
kému zranění řidičky motocyklu. U události 
zasahovaly HZS KHK PS Jičín, ZZS KHK Jičín, 
JSDH Kopidlno a Policie ČR.

21 / 22. 6. 2021 / Libáň / K  požáru rodin-
ného domu byla naše jednotka přivolána 
v  nočních hodinách (ohlášeno 22:41 hod.) 
do  města Libáň. V  době příjezdu naší jed-
notky již na  místě zasahovala JSDH Libáň. 
Provedeným průzkumem bylo zjištěno ho-
ření v přízemí rodinného domu. Nasazením 
jednoho „C“ proudu a jednoho vysokotlaké-
ho proudu byl požár lokalizován a následně 

zlikvidován. Jednotky provedly rozebrání 
stropních konstrukcí, aby bylo možné do-
hasit skrytá ohniska. Vzhledem k  silnému 
zakouření celého objektu bylo nutno použít 
přetlakovou ventilaci a  hasební práce pro-
bíhaly v  dýchací technice. Při požáru nebyl 
nikdo zraněn. U události zasahovaly JSDH Li-
báň, JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín a Po-
licie ČR.

22 / 29. 6. 2021 / Vysoké Veselí / K nahláše-
nému požáru benzinové nádrže byla naše 
jednotka přivolána v odpoledních hodinách 
(ohlášeno v 15:29 hod.) do Vysokého Veselí. 
Po  příjezdu na  místo události bylo průzku-
mem zjištěno, že se jedná o požár osobního 
automobilu. V  době příjezdu naší jednotky 
již u  události zasahovala místní jednotka 
JSDH Vysoké Veselí společně s  JSDH Smi-
dary, JSDH Skřivany a s profesionálními jed-
notkami ze stanic Jičín a Nový Bydžov. Naše 
jednotka nemusela zasahovat a následně se 
vrátila zpět na základnu.

23 / 10. 7. 2021 / Kopidlno / K dopravní ne-
hodě motocyklu a  osobního automobilu 
byla naše jednotka přivolána v odpoledních 
hodinách (ohlášeno 14:29 hod.) do ulice Hu-
sova v Kopidlně. V době vyhlášení poplachu 
byli členové jednotky na  ukázce techniky 
na  dětském táboře v  Nouzově, kde museli 
ukázku předčasně ukončit a  urychleně se 
přemístit k  nehodě. Po  příjezdu na  místo 
události a  provedeném průzkumu byl zjiš-
těn havarovaný motocykl po střetu s osob-
ním automobilem. U řidiče motocyklu došlo 
ke  středně těžkému poranění pravé ruky, 
řidička osobního vozu vyvázla bez zranění. 
Jednotka poskytla zraněné osobě předlékař-
skou pomoc a  následně ji předala do  péče 
zdravotní záchranné službě. Dále bylo pro-
vedeno protipožární opatření a  zajištění 
místa nehody. Po zadokumentování událos-

6. 6. 2021 / Kopidlno / Likvidace bodavého hmyzu

22. 6. 2021 / Libáň / Požár rodinného domu
16. 6. 2021 / Žlunice / Dopravní nehoda dvou 
osobních automobilů

16. 6. 2021 / Žlunice / Dopravní nehoda dvou 
osobních automobilů

29. 6. 2021 / Vysoké Veselí / Požár osobního 
automobilu
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ti Policií ČR bylo provedeno očištění a úklid 
vozovky. Následně se jednotka vrátila zpět 
na  svoji základnu. U  události zasahovaly 
JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, ZZS KHK 
Jičín a Policie ČR.

24 / 14. 7. 2021 / Labouň / K dopravní neho-
dě osobního automobilu byla naše jednotka 
přivolána v odpoledních hodinách (ohláše-
no 13:17 hod.) do obce Labouň. V době pří-
jezdu naší jednotky již na místě zasahovala 
profesionální jednotka ze stanice Jičín, která 
vozidlo hrozící převrácením zajistila. Při ne-
hodě nedošlo k žádnému zranění ani úniku 
provozních kapalin. Naše jednotka nemu-
sela zasahovat a  vrátila se zpět na  základ-
nu. U události zasahovaly HZS KHK PS Jičín, 
JSDH Kopidlno a Policie ČR.

25  26  27 / 14. 7. 2021 / Češov / Žeretice / 
Chyjice / Následkem silné bouře byla naše 
jednotka v  nočních hodinách (ohlášeno 
22:09 hod.) přivolána k  popadaným stro-
mům v  obcích Češov, Žeretice a  Chyjice. 
Jednotka pomocí motorové řetězové pily 
všechny stromy rozřezala a neprůjezdné ko-
munikace uvolnila. Pouze v obci Češov bylo 
nutné místo události zajistit proti pohybu 
osob, jelikož byl strom částečně v  drátech 
el. napětí. Tuto událost si později převza-
li zástupci distributora elektrické energie. 
U událostí zasahovala pouze JSDH Kopidlno.

28 / 15. 7. 2021 / Kopidlno / K nahlášenému 
požáru elektrického vedení byla naše jed-
notka přivolána v  ranních hodinách (ohlá-
šeno v  8:51 hod.) mezi Kopidlno a  místní 
část Kamensko. Po  příjezdu na  místo udá-
losti a  provedeném průzkumu byl zjištěn 
shořelý izolátor na sloupu vysokého napětí, 
ve  výšce cca 20  m. Jelikož k  jiskření již ne-
docházelo a  k  požáru nedošlo, jednotky 
nemusely zasahovat a  následně se vrátily 
na své základny. Přes operační středisko byl 
kontaktován provozovatel distribuční sítě. 
U události zasahovaly JSDH Kopidlno a HZS 
KHK PS Jičín.

29 / 17. 7. 2021 / Pševes / K vážné dopravní 
nehodě byla naše jednotka přivolána v  čas-
ných ranních hodinách (ohlášeno 3:41 hod.) 
mezi obce Pševes a  Bartoušov. Po  příjezdu 
na  místo události a  provedeném průzkumu 
bylo zjištěno havarované vozidlo, které se 
po  nárazu do  stromu převrátilo na  střechu. 
Uvnitř se nacházela zaklíněná, těžce zraněná 
řidička. Jednotka provedla protipožární za-
bezpečení, stabilizovala vozidlo, zajistila ho 
proti pohybu a ve spolupráci s profesionální 
jednotkou ze stanice Jičín provedla vyproště-
ní pomocí hydraulického vyprošťovacího ná-
řadí. Dále jednotka provedla zajištění a osvět-
lení místa pro přistání letecké záchranné 
služby a spolupracovala při ošetření pacient-
ky. Následně pomohla s transportem do LZS. 
Po zadokumentování místa události Policií ČR 
pomohla vozidlo naložit na odtahovou služ-
bu a  uklidila komunikaci. Poté se jednotka 
vrátila zpět na svoji základnu. U události zasa-
hovaly JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, ZZS 
KHK Jičín, LZS KHK Hradec Králové.

30 / 30. 7. 2021 / Únětice / K dopravní neho-
dě osobního automobilu byla naše jednotka 
přivolána v nočních hodinách (ohlášeno 2:03 
hod.) do obce Únětice. Po příjezdu na místo 
události a provedeném průzkumu bylo zjiš-

těno havarované vozidlo po nárazu do plotu 
a sloupu veřejného osvětlení. Ve voze cesto-
valo pět osob. Jedna osoba utrpěla zranění 
lehčího charakteru a byla předána do péče 
záchranné službě. Jednotka provedla zajiš-
tění místa nehody a  protipožární opatření. 
Po zadokumentování události Policií ČR po-
mohla vozidlo naložit na odtahovou službu, 
uklidila komunikaci a  následně se vrátila 
zpět na svoji základnu. U události zasahova-
ly JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, ZZS KHK 
Jičín a Policie ČR.

10. 7. 2021 / Kopidlno / Dopravní nehoda mo-
tocyklu a osobního automobilu

30. 7. 2021 / Únětice / Dopravní nehoda osob-
ního automobilu

17. 7. 2021 / Pševes / Dopravní nehoda osobního automobilu
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31 / 30. 7. 2021 / Kopidlno / Na zjištění situa-
ce ohledně tmavého kouře byla naše jednot-
ka vyslána v odpoledních hodinách (ohláše-
no 14:37 hod.) do ulice Husova v Kopidlně. 
Následně byla událost upřesněna na ulici Cr-
hova v Kopidlně. Po příjezdu na místo udá-
losti a provedeném průzkumu bylo zjištěno 
neohlášené pálení na soukromém pozemku. 
Majitel byl náležitě poučen o nutnosti nahlá-
šení pálení větších ohňů na  https://paleni.
izscr.cz/. Následně se jednotky vrátily zpět 
na své základny. U události zasahovaly JSDH 
Kopidlno a HZS KHK PS Jičín.

32 / 2. 8. 2021 / Kopidlno / K nahlášenému 
požáru stanu na zahradě byla naše jednotka 
přivolána v  dopoledních hodinách (ohláše-
no v 10:41 hod.) do ulice Lipová v Kopidlně. 
Po  příjezdu na  místo události a  provede-
ném průzkumu byl zjištěn požár karavanu 
a přilehlého party stanu. Hašení velmi kom-
plikovala přítomnost a  následná detonace 
tlakových lahví. Jednotka požár zlikvidovala 
pomocí vysokotlakého proudu a  dvou C-
-proudů. Po  likvidaci bylo místo zkontro-
lováno pomocí termokamery. Při obhlídce 
byla nalezena ještě jedna tlaková lahev, 
která musela být dochlazena a následně vy-
nesena z požářiště. Poté bylo místo události 
předáno majiteli a  vyšetřovateli a  jednotka 
se vrátila zpět na svoji základnu. U události 
zasahovaly JSDH Kopidlno, JSDH Libáň, HZS 
KHK PS Jičín a Policie ČR.

33 / 4. 8. 2021 / Mlýnec / K  likvidaci obtíž-
ného hmyzu byla naše jednotka přivolána 
v  dopoledních hodinách (ohlášeno v  9:11 
hod.) do obce Mlýnec. Po příjezdu na místo 
události a provedeném průzkumu byla zjiš-
těna dvě vosí hnízda v podkroví domu. Jed-
notka hnízda zlikvidovala pomocí odsavače 
na hmyz a chemických prostředků. Následně 
se vrátila na svoji základnu. U události zasa-
hovala pouze JSDH Kopidlno.

34 / 9. 8. 2021 / Kopidlno / K likvidaci obtíž-
ného hmyzu byla naše jednotka přivolána 
v  odpoledních hodinách (ohlášeno v  17:47 

hod.) do ulice Na Sklípku v Kopidlně. Po pří-
jezdu na  místo události a  provedeném 
průzkumu bylo zjištěno vosí hnízdo v okně 
ve 4. patře budovy internátu. Jednotka hníz-
do zlikvidovala pomocí odsavače na  hmyz 
a  chemických prostředků. Následně se vrá-
tila zpět na základnu. U události zasahovala 
pouze JSDH Kopidlno.

35 / 10. 8. 2021 / Jičíněves / K dopravní ne-
hodě osobního automobilu byla naše jed-
notka přivolána v  odpoledních hodinách 
(ohlášeno ve  14:02 hod.) mezi obce Jičíně-
ves a  Bartoušov. Po  příjezdu na  místo udá-
losti a provedeném průzkumu bylo zjištěno 
vozidlo mimo komunikaci, které hrozilo pře-
vrácením. Jednotka, ve spolupráci s HZS KHK 
PS Jičín, vozidlo stabilizovala a pomocí navi-
jáku ho vytáhla zpět na vozovku. V průběhu 
vyprošťovacích prací bylo nutno kompletně 
uzavřít silnici I.  třídy. Po  vyproštění vozidla 
se jednotky vrátily zpět na své základny. Při 
nehodě nebyl nikdo zraněn. U  události za-
sahovaly HZS KHK PS Jičín, JSDH Kopidlno 
a Policie ČR.

36 / 13. 8. 2021 / Jičíněves / K dopravní neho-
dě motocyklu a traktoru byla naše jednotka 

přivolána v podvečerních hodinách (ohláše-
no 18:28 hod.) mezi obce Jičíněves a  Staré 
Místo. Po  příjezdu na  místo události a  pro-
vedeném průzkumu byl zjištěn boční náraz 
motocyklu do valníku traktoru. Dva cestující 
na  motocyklu bohužel utrpěli zranění ne-
slučitelná se životem. Řidič traktoru vyvázl 
bez zranění. Jednotka provedla protipožární 
opatření, zajistila místo nehody a  následně 
asistovala při vyšetřování dopravní nehody. 
Po zadokumentování události Policií ČR po-
mohli hasiči motocykl naložit na odtahovou 
službu a následně uklidili komunikaci. Poté 
se vrátili zpět na základnu. U události zasa-
hovaly HZS KHK PS Jičín, JSDH Kopidlno, ZZS 
KHK Jičín a Policie ČR.

37 / 14. 8. 2021 / Kopidlno / Na  žádost 
pečovatelky byla naše jednotka vyslá-
na v  ranních hodinách (ohlášeno v  8:45 
hod.) do  domu s  pečovatelskou službou 
do  ulice Havlíčkova v  Kopidlně. Po  příjez-
du na  místo události a  provedeném prů-
zkumu byla zjištěna invalidní osoba, která 
spadla na  zem a  nemohla se dostat zpět 
na  vozík. Jednotka pomohla osobu zved-
nout a  následně provedla kontrolu jejího 
zdravotního stavu. Ke zranění naštěstí ne-
došlo. Následně se jednotka vrátila zpět 
na  základnu. U  události zasahovala pouze 
JSDH Kopidlno.

38 / 17. 8. 2021 / Křešice / K dopravní neho-
dě osobního automobilu byla naše jednotka 
přivolána v podvečerních hodinách (ohláše-
no 19:05 hod.) do obce Křešice. Po příjezdu 
na místo události a provedeném průzkumu 
bylo zjištěno vozidlo po nárazu do památní-
ku. Hasiči ve spolupráci s JSDH Libáň zkon-
trolovali únik provozních kapalin, provedli 
protipožární zabezpečení a  zajistili místo 
nehody. Naše jednotka se následně vrátila 
zpět na základnu a u události zůstaly pou-
ze dobrovolná jednotka z Libáně a profesi-
onální jednotka ze stanice Jičín. U události 
zasahovaly JSDH Libáň, JSDH Kopidlno, HZS 
KHK PS Jičín a Policie ČR.
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2. 8. 2021 / Kopidlno / požár karavanu a party 
stanu

13. 8. 2021 / Jičíněves / Tragická dopravní ne-
hoda motocyklu a traktoru

13. 8. 2021 / Jičíněves / Tragická dopravní ne-
hoda motocyklu a traktoru

9. 8. 2021 / Kopidlno / Likvidace obtížného hmyzu
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39 / 21. 8. 2021 / Kozojedy / K nahlášenému 
požáru balíkovače byla naše jednotka po-
volána v  odpoledních hodinách (ohlášeno 
v 16:21 hod.) do obce Kozojedy. V době pří-
jezdu naší jednotky již byl požár, díky dob-
rovolné jednotce z  Vysokého Veselí, zlikvi-
dován. Naše jednotka nemusela zasahovat. 
U  události zasahovaly JSDH Vysoké Veselí, 
HZS KHK PS Nový Bydžov, JSDH Chroustov 
(mezikrajská pomoc), JSDH Kopidlno a Poli-
cie ČR.

40 / 24. 8. 2021 / Kopidlno / K likvidaci bo-
davého hmyzu byla naše jednotka přivolána 
v  odpoledních hodinách (ohlášeno 17:08 
hod.) do ulice U Cihelny v Kopidlně. Po pří-
jezdu na místo události a provedeném prů-
zkumu bylo zjištěno vosí hnízdo ve  spáře 
mezi panely u  panelového domu. Jednot-
ka hnízdo zlikvidovala pomocí chemických 
prostředků. Následně se vrátila zpět na  zá-
kladnu. U  události zasahovala pouze JSDH 
Kopidlno.

41 / 27. 8. 2021 / Bartoušov / K  dopravní 
nehodě motocyklu byla naše jednotka při-
volána v  odpoledních hodinách (ohlášeno 
13:45 hod.) do obce Bartoušov. Po příjezdu 
na místo události a provedeném průzkumu 
byl zjištěn havarovaný motocykl a jedna leh-
ce zraněná osoba. Jednotka poskytla před-
lékařskou pomoc a následně osobu předala 
do péče záchranářům. Zároveň bylo prove-
deno zajištění místa nehody a  protipožární 
opatření. Poté se jednotka vrátila zpět na zá-
kladnu. U  události zasahovaly HZS KHK PS 
Jičín, JSDH Kopidlno, ZZS KHK Jičín a Policie 
ČR.

42 / 30. 8. 2021 / Jičíněves / K  dopravní 
nehodě byla naše jednotka přivolána v od-
poledních hodinách (ohlášeno 14:01 hod.) 
mezi obce Jičíněves a Bartoušov. Po příjezdu 
na místo události a provedeném průzkumu 
byla zjištěna tři havarovaná vozidla po  čel-
ním střetu. Při nehodě došlo ke  zranění tří 
osob, z  nichž jednu bylo potřeba z  vraku 

vozidla vyprostit pomocí hydraulického ná-
řadí. Ve  spolupráci s  HZS KHK PS Jičín byla 
osoba vyproštěna a  předána do  péče zá-
chranářů. Zároveň bylo provedeno zajištění 
místa nehody a protipožární opatření. Po za-
dokumentování události Policií ČR provedly 
jednotky zprůjezdnění a úklid vozovky. Ná-
sledně se vrátily zpět na své základny. U udá-
losti zasahovaly HZS KHK PS Jičín, JSDH Ko-
pidlno, ZZS KHK Jičín, LZS KHK a Policie ČR.

Petr Hnát
24. 8. 2021 / Kopidlno / Likvidace bodavého hmyzu
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30. 8. 2021 / Jičíněves / Dopravní nehoda tří 
osobních automobilů

21. 8. 2021 / Kozojedy / Požár balíkovače

Veřejné osvětlení  
je téměř kompletní

Akce „Kopidlno – oprava části veřej-
ného osvětlení – ulice Jičínská, Nerudo-
va, U Trati, K Bažantnici, Lipová“ se blíží 
ke svému konci. Je to další z řady „vynu-
cených akcí“, kdy z  důvodu přeložky 
vedení ČEZu musí město řešit i  veřejné 
osvětlení. Veřejné osvětlení v uvedených 
ulicích má nyní (až na malou část) vedení 
v zemi a na nových stožárech jsou insta-
lována nová svítidla, která jsou úsporněj-
ší a  mají vyšší svítivost. Zmíněná malá 
část, kde vedení není v zemi, je v Jičínské 
ulici při výjezdu z Kopidlna, kde nebylo 
možné kabely umístit do země z důvo-
du již existujících mnoha inženýrských 
sítí. Jsou zde tři nové stožáry s vrchním 
vedením, které je však v mnohem lepší 
technické úrovni než dřívější, takže ne-
bude docházet ke  zkratům na  vedení. 
O úspěch celé akce se zasloužili společně 
pracovníci Místního hospodářství s pra-
covníky firmy RYDVAL-ELEKTRO, s.  r.  o., 
Lomnice nad Popelkou. Za  vynikající 
spolupráci firmě RYDVAL-ELEKTRO velmi 
děkujeme!                                                      (kl)
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V dnešní době může být pro osoby zdra-
votně postižené (OZP) obzvláště těžké 
uplatnit se na trhu práce. Společnost Filipa, 
s. r. o., vytváří pracovní pozice právě pro OZP 
a  aktivně podporuje jejich zaměstnávání. 
S tím souvisí také zvyšování jejich kvalifikace 
a zkvalitnění jejich osobních životů. Uvědo-
mujeme si, že zaměstnání se pro ně tak stává 
nejen důležitým přivýdělkem, ale často také 
socializační činností, kterou vykonávají s ra-
dostí a kladným přístupem a při níž se pravi-
delně setkávají a komunikují s jinými lidmi.

Abychom lidem se zdravotním postiže-
ním zpřístupnili možnost začlenit se do běž-
ného pracovního a  společenského života 
bez dalekého dojíždění, rozšířili jsme síť 
našich provozoven a otevřeli novou provo-
zovnu v  Kopidlně, kam právě nyní přijímá-
me OZP zaměstnance. Slavnostní otevření 
této provozovny se uskutečnilo 4.  6. 2021 
za účasti hejtmana Královéhradeckého kraje 
Mgr.  Martina Červíčka, brig. gen.  v.  v., sta-
rostky města Kopidlno Ing. Hany Masákové, 
MBA, a  její kolegyně Ing.  Hany Palečkové, 
vedoucí odboru (sociální práce, správní od-

bor), zástupců Úřadu práce Jičín – ředitel-
ky Mgr.  Marcely Danišové a  jejích kolegyň 
Ing. Jitky Novákové a Václavy Rejhové –, Vla-
dimíra Suchánka, jednatele spol. Suchánek 
& Walraven, s. r. o, a mnoha dalších.

V  současné době je na  této provozovně 
zaměstnáno 16 OZP, které pracují na montá-
ži objímek pro spol. Suchánek & Walraven, 
s.  r.  o. Do  budoucnosti bychom však chtěli 
vytvořit až 30 pracovních míst. Plánujeme 
taktéž rozšíření projektů o  další zákazníky, 
protože víme, že pro zaměstnávání osob se 
zdravotním postižením je vzhledem k jejich 
zdravotnímu stavu důležité zvolit přimě-
řenou pracovní činnost. Mnohdy jim jejich 
postižení v některých pozicích u nás vůbec 
nebrání v  profesionálním výkonu povolání, 
což nám neustále svojí aktivitou ukazují.

Rádi bychom touto cestou poděkovali 
všem, kteří se na  otevření nové provozov-
ny aktivně podíleli ať už při vymalování 
všech prostor, montování vybavení, nebo 
při zaškolení nových pracovníků a  jednání 
s úřady.

Filipa, s. r. o.

Filipa otevřela v Kopidlně 
provozovnu a přijímá zaměstnance

Přednáška a beseda

Ve středu 13. 10. 2021
Od 17 hodin

LEKTOR: Věra Klucká

Kopidlno – přednášková místnost
KVC Kopidlno

Kdo jsou tyto děti
Odkud přišly
Rozvoj osobnosti
Hranice

Jsou učitelé

DĚTI narozené  
po roce 2000

Vandalové nelení

Bloudění řidičů 
zabrání značka

Bez pódia ani ránu

Přestože kamerový systém nám již 
pomohl odhalit spoustu viníků, kteří 
poškodili zařízení na  veřejných pro-
stranstvích nebo se dopustili jiné pro-
tiprávní činnosti, stále se s vandalstvím 
setkáváme. Příkladem z  poslední doby 
je poškozená jedna z  laviček patřících 
do  nového mobiliáře na  náměstí, kon-
krétně lavička na  autobusové zastávce 
ve směru na Poděbrady.                             (kl)

Na žádost obyvatel bytovek u nádra-
ží bylo po dohodě s majitelem přilehlé 
nemovitosti nainstalováno označení, 
že se jedná o  slepou ulici. Mezi bytov-
ky zajížděli nejen cyklisté, ale i  osobní 
a dodávková auta vedená navigací. Ob-
tížně se pak otáčela, aby se mohla vrátit 
na správnou cestu.                                         (kl)

Kromě mnoha jiných prací se Místní 
hospodářství podílí i na pořádání kultur-
ních akcí, a to hlavně dovozem různých 
zařízení a instalací pódia. Letos bylo kul-
turních akcí mnohem méně než v jiných 
letech. Tradiční kopidlenský rockový 
koncert o  prázdninách pořádal FK Ko-
pidlno, začátkem září slavili zdejší hasiči 
140. výročí své existence a pódium vyu-
žila při své kulturní akci na konci prázd-
nin i sousední obec Budčeves.             (kl)
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Autoturistická soutěž letos s netradičním průběhem
Auto klub Kopidlno uspořádal v  sobotu 

4. září 2021 IX. ročník autoturistické orien-
tační soutěže pro rodiče a děti. Tato akce se 
konala za finanční podpory města Kopidlno. 
Přípravy začaly už po  skončení 8. ročníku 
a pokračovaly až do soboty dopoledne. Po-
sádky se začaly sjíždět již před polednem. 
Ve  12.30 hodin byla zahájena prezentace 
posádek. Ve 13.30 následovalo vlastní zahá-
jení a  rozprava s účastníky. V  letošním roce 
jsme na startu přivítali 12 posádek, a to z Ká-
raného, Kopidlna, Mečíře, Mcel, Nové Paky, 
Nouzova u Semil, Osenic, Rožďalovic, Rudné 
u Prahy a z Prahy. Počet členů posádky není 
omezen. Soutěž je již tradičním setkáním 
motoristů, rodičů a  dětí. Nás organizátory 
to nesmírně těší a  snažíme se soutěž dělat 
zábavnou formou, kterou se snažíme stá-
le vylepšovat. I  letošní ročník byl dozajista 
ovlivněn pandemií koronaviru, a  proto jen 
dvanáct posádek, stejně jako vloni. Pořa-
datelé zajistili dostatek dezinfekčních pro-
středků a celá akce se odehrávala ve venkov-
ních prostorách, včetně prezentace.

Letos jsme zahájili netradičně jízdou zruč-
nosti na  parkovišti Auto klubu, kde měly 
posádky za  úkol: výjezd z  řady vozidel, sla-
lom vpřed (5 branek), projetí užší brankou, 
slalom vzad opět 5 branek, zacouvání do ga-
ráže, kde měly za  úkol shodit malou kužel-
ku a po výjezdu zastavit zadními koly mezi 
dvěma čarami, které byly od sebe vzdáleny 
50 cm. To vše na čas.

Po absolvování JZ přejely posádky na start 
etapy. Jelo se podle itineráře psaného, šip-
kového, slepé mapy, bodů v  mapě a  podle 
mapy. Délka tratě byla 31 km, čas na projetí 
tratě byl 60 minut. Obce, přes které trať ved-
la, byly uvedeny v záhlaví itineráře a jelo se 
z Auto klubu Kopidlno přes Bílsko, Únětice, 
Údrnice, Chyjice, Dolany, Keteň, Bartoušov, 
Pševes a zpět do areálu Auto klubu. Ne vždy 
se však projíždělo jen po hlavní silnici, ten-
tokrát si vyzkoušely i polní cesty, ale asfalto-
vé. První posádka startovala ve 14.00 hodin. 
Cestou byly po  trati umístěny cedule, tzv. 

samoobslužné průjezdní kontroly (SPK). Pís-
mena na nich umístěná zapisovaly posádky 
do  jízdního výkazu. Současně plnily ještě 
další úkoly jako: zapsat do  jízdního výkazu 
číslo z  regulační stanice pohotovost plynu 
za  cedulí konec Kopidlna, volejte (1239), 
která je vpravo u  silnice č. 28028, po  které 
se jelo. Druhý úkol následoval ihned, a to za-
psat název firmy (kovovýroba), která je vpra-
vo za  výjezdem z  Kopidlna (AKORD). Třetí 
úkol byl v obci Údrnice, kde je za rybníkem 
po pravé straně na plotě hnízdo většího ptá-
ka. Měli zapsat do JV, o jakého ptáka se jedná 
(ČÁP). Čtvrtý úkol: Opište letopočet z obec-
ního úřadu, který je vedle Lorety v  obci 
Chyjice (1957). Pátý úkol byl v obci Dolany, 
kde měli napsat do JV, jaké zvířátko je zná-
zorněno na křížku na křižovatce (BERÁNEK). 
Šestý úkol byl v obci Keteň, kde měli opsat 

první letopočet z hasičské zbrojnice (1908). 
Sedmý úkol obci Bartoušov je pohádkový 
mlýn kouzelného dědečka FABULÍNA. Zde 
měli zapsat do  JV jméno dědečka. Posled-
ní, osmý úkol v  Kopidlně je za  železničním 
přejezdem: vlevo servis. Posádky před pře-
jezdem odbočovaly vpravo do Lipové ulice. 
Zde měly zapsat do JV, o jaký servis se jedná 
(PNEUSERVIS).

Po  zaparkování aut v  areálu Auto klubu 
šli soutěžící na  start pěšího orientačního 
mikrozávodu v  délce 2468 m, na  který měli 
60 minut. Po  startu se vydali po  chodníku 
směrem do města až na křižovatku na Cho-
lenice, kam odbočili (SPK1). Na  křižovatce 
měli jako 1. úkol zapsat do  výkazu POMZ, 
jak daleko jsou Vršce (5 km). Pak pokračova-
li směrem na dvůr kolem domova mládeže 
zahradnické školy, kde měli 2. úkol, spočítat 
okna, která jsou směrem do silnice (41). Dal-
ší kontrolní bod byl u  palmového skleníku 
(SPK2), ke  kterému přišli ze silnice na  dvůr. 
Dále šli hlavní cestou od palmáku k zámku, 
kde byl kontrolní bod (SPK3), aby pak odbo-
čili doprava směrem k oboře. Cestou vzadu 
v parku u kašny na ně čekal úkol, a to urče-
ní severu bez buzoly (SPK4). Poté odbočili 
ke  staré květinárně, kde házeli koulí na  cíl 
50  ×  100 cm (SPK5). Pak prošli opět SPK3. 
Tentokrát odbočili vlevo a  po  pár metrech 
opět vlevo. Jako 3. úkol měli zapsat do  JV, 
čí hlava je na budově proti zámku v parku. 
A za učebnami zahradnické školy si vyzkou-
šeli zručnost, a  to chycení míčku na  šňůrce 
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do  trubičky (SPK6). Kontrolní bod byl ještě 
před východem z parku na parkoviště u do-
mova mládeže SZŠ (SPK7). Úkol je čekal 
i v Crhově ulici, kde házeli kroužky na tyčky 
(SPK8). Jako 4. úkol měli zapsat do JV název 
slepé ulice za  bodem D, kterou procházeli 
(CRHOVA).

Kromě těchto úkolů si po  dokončení 
POMZ v areálu Auto klubu ještě zastříleli ze 
vzduchovky a vyplnili kvíz o autě Škoda Fa-
vorit. Poté si účastníci akce opékali špekáčky 
na ohni, na které dostali poukázky v průbě-
hu prezentace a  které si mohli vyzvednout 
v kiosku, kde měli možnost se i občerstvit.

Vyhlášení výsledků proběhlo od 18 hodin. 
Všechny posádky dostaly upomínkové před-
měty, diplom a výsledkovou listinu. Prvních 
pět posádek obdrželo navíc pohár a  věcné 
ceny. Poslední posádka dostala ještě cenu 
útěchy a pohárek Autíčka. Po vyhlášení vítě-
zů následovala volná zábava.

Touto cestou děkuji členům Auto klu-
bu Kopidlno, spolku Kopidlenské žížalky, 
především pí Žižkové, a  všem našim příz-
nivcům, kteří se podíleli na  zdárném prů-
běhu celé akce. Poděkování patří také na-
šim sponzorům, díky kterým jsme mohli 
tuto soutěž uskutečnit. Jsou to již v  úvodu 

zmíněné město Kopidlno, dále pak Auto-
centrum Boura Činěves, Autoškola Mojmír 
Hloušek Kopidlno, Aveflor Budčeves, Benko 
Kopidlno, COMTEX, s. r. o., Libáň, Adamcová 
Iveta – železářství Kopidlno, Chalupníčková 
Věra – novinový stánek Kopidlno, Mahulík 
Pavel – Podlahářství Káraný, Slavíková Hana 
– prodejna průmyslového zboží Kopidlno. 
Ještě jednou všem moc děkujeme. Bez vaší 

pomoci by se nám těžko podařilo tuto akci 
uspořádat.

Příští, již X. ročník soutěže se uskuteč-
ní 3. září 2022. Na  tento termín akce bu-
dete včas upozorněni. Sledujte webové 
stránky a  facebook Auto klubu Kopidlno, 
www.akkopidlno.cz.

Jan Gottwald

Hodnocení AOS pro rodiče a děti 4. 9. 2021 TB

Jízda zručnosti

 – poražení nebo vychýlení každé kuželky při výjezdu i u garáže 15

 – poražení nebo vychýlení každé kuželky, slalom i branky 5

 – nepřejetí čáry v brance nebo vynechání branky 15

 – nedotknutí se (může se shodit) malé kuželky v garáži 15

 – nezastavení zadními koly mezi dvěma čarami 50 × 50 cm (osa kola) 15

 – jízda na čas – 1 vteřina 1

Předčasný příjezd do ČK i u POMZ – je možný – nehodnotí se 0

Pozdní příjezd do ČK – za každou minutu do 20 min.  5

Pozdní příjezd do ČK – po časovém limitu 20 min. 200

Pozdní příchod do ČK – POMZ za každou minutu do 15 min.  10

Pozdní příchod do ČK – POMZ po časovém limitu 15 min. 200

 PK (SPK) mimo správný sled – za každou chybějící i POMZ 100

 PK (SPK) mimo správný sled – za každou navíc i POMZ 60

Úkoly – otázky na trati, za každou chybnou odpověď i POMZ 50

 – Zručnost 15

 – Určení severu tolerance +/- 30 % 15

 – Hod na cíl – 3 hody – za každý mimo cíl 5

 – Střelba na terč – 3 pokusy – každá střela mimo terč 5

 – Kroužky – 3 hody – za každý mimo tyčku 200

Kvíz – za každou špatnou odpověď 15

VÝSLEDKOVÁ LISTINA IX. ročníku  Autoturistické orientační soutěže pro rodiče a děti 
AUTO KLUB KOPIDLNO v AČR 4. 9. 2021

start. 
číslo jména a příjmení bydliště

ETAPA
JZ kvíz

POMZ TB 
celkem pořadí

ČK SPK úkoly ČK SPK HRY úkoly

1
Farský Rudolf 
Farský Rudolf

Nouzov-
-Semily

200 0 0 81 45 0 0 55 50 431 1

10
Mencl Miloš 
Mencl Matyáš

Kopidlno 200 300 50 93 195 0 0 40 50 928 2

11
Sedláčková Andrea  
Sedláček Tadeáš

Kopidlno 200 360 50 149 105 0 0 35 50 949 3

6
Sedláčková Romana 
Hink Kryštof

Rožďalovice 200 600 0 122 150 0 100 60 50 1282 4

3
Mahulík Pavel 
Mahulíková Pavlína

Káraný 200 660 0 153 165 140 100 65 50 1533 5

4
Krejčí Martina 
Krejčí Matěj

Nová Paka 90 600 150 215 105 0 300 60 50 1570 6

2
Valenta Pavel 
Valenta Tomáš

Mcely 200 500 0 75 135 0 580 65 50 1605 7

12
Vích Michal 
Víchová Sabina

Praha 8 200 860 50 144 165 0 100 10 100 1629 8

8
Novotný Ladislav 
Novotná Nikola

Mečíř 200 900 100 50 105 0 200 55 50 1660 9

5
Komárek Radek 
Komárková Beáta

Osenice 200 1000 0 140 180 0 260 10 50 1840 10

7
Sluka Jiří  
Sluka Jiří

Mcely 0 1100 350 96 180 0 100 55 100 1981 11

9
Holtan Miloš 
Holtan Dominik

Rudná 50 1100 350 145 150 0 260 45 100 2200 12

ČK = časová kontrola, SPK = samoobslužná průjezdní/průchozí kontrola, JZ = jízda zručnosti, TB = trestné body
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